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pLE dE goM a goM
La sala de plens i els dos espais 
habilitats a la Casa de la Vila per seguir 
la investidura es van omplir de públic

03

icV-EUia critica obertament la decisió del grup socialista que havia mantingut converses amb la coalició fins poc abans del ple 

CONSTITUCIÓ DEL NOU AJUNTAMENT ELECCIONS MUNICIPALS 2011

El PSC i CiU han decidit reeditar 
durant l’actual mandat el pacte 
de govern que mantenen des del 
1999. L’acord, que es va fer pú-
blic el mateix dia del Ple d’investi-
dura, –el passat 11 de juny– es va 
tancar tan sols unes hores abans, 
després de dues setmanes de ne-
gociacions en què el PSC també 
va plantejar-se la possibilitat d’ar-
ribar a una entesa amb ICV-EUiA 
que finalment no va reeixir. Amb 
els 7 vots del seu grup i els 5 de 
CiU, la socialista M. Elena Pérez 
va ser anomenada alcaldessa amb 
la majoria absoluta necessària per 
tenir un govern estable durant els 
propers quatre anys.

Decisió criticada. El grup ecoso-
cialista, que havia anunciat el seu 
suport a Pérez abans de conèixer 
la notícia del pacte, va ser espe-
cialment crític amb la decisió del 
PSC que, segons va dir el porta-
veu Josep M. González, “respon 
a interessos partidistes i supra-
municipals per sobre dels de la 
ciutadania”. L’edil també va cri-
ticar les polítiques de CiU al front 
de la Generalitat a qui va acusar 
de fer “fortes retallades en el 
sector dels serveis públics”. 

La portaveu del PPC, Eva Gar-
cía, va ser igualment dura en la 
seva intervenció al Ple. “El pac-
te sociovergent ha estat un pur 
repartiment de sous i cadires, 
perquè PSC i CiU porten 12 
anys tapant-se les vergonyes 
mútuament” va dir en referència 

a actuacions urbanístiques com la 
zona 21 de Terra Nostra o el tras-
llat de Valentine. 
La portaveu de Ciutadans, Car-
men Romero, una de les 8 noves 
incorporacions al Ple, es va mos-
trar disposada a col·laborar amb 
el nou govern “sempre i quan 
impulsi polítiques beneficioses 
per a la ciutadania”. En nom 
d’Esquerra, Marta Aguilar va fer 
una reflexió sobre el descrèdit del 
món de la política i la necessitat 
de retonar-li la dignitat que es me-
reix. “No tots els polítics ni tots 
els partits són iguals”, va afir-
mar tot afegint la voluntat de col-
laborar amb el govern fent una 
oposició constructiva, encara que 
no a qualsevol preu “no combre-
garem amb rodes de molí”, va 
assegurar.

Parla el govern. El portaveu de 
CiU, Joan Carles Paredes, va 
defensar la feina feta en coalició 
amb el PSC durant els tres últims 
mandats i va manifestar la neces-
sitat de continuar treballant per 
afrontar una nova etapa i assumir 
els reptes que planteja el context 
de crisi. “Per aconseguir-ho ne-
cessitem un govern fort i, com 
a segona força política del mu-
nicipi, prenem aquesta respon-
sabilitat donant suport a M. 
Elena Pérez”, va concloure. 
M. Carmen Porro, en nom del 
PSC, va expressar “la voluntat 
de governar per a tots els mont-
cadencs i engegar actuacions 
que donin resposta a les de-
mandes de la ciutadania”.
Després de prometre el càrrec, 
l’alcaldessa va fer un discurs con-
ciliador, rescatant el seu lema de 
campanya ‘Tots fem Montcada’. 
“Aquesta –va dir– és la clau 
per seguir progressant, a més 
de treballar amb rigor, hones-

tedat, transparència i constàn-
cia”. L’alcaldessa va eludir fer re-
ferències a les crítiques d’una part 

de l’oposició, encara que a la fi 
del Ple, va negar en declaracions 
a La Veu les acusacions d’ICV-
EUiA. “Són falses i responen 
més aviat a la seva decepció per 
no entrar en el govern”, va dir. 
La coalició ecosocialista ha respost 
amb un comunicat en què diu 
que la seva “frustació” no respon 
a què l’acord no hagi fructificat 
sinó a què el PSC hagi prioritzat 
“interessos externs”. Quant a les 
protestes de diferents col·lectius 
davant la Casa de la Vila, Pérez es 
va comprometre a prendre’n nota i 
intentar donar-hi resposta.

Laura Grau/Pilar Abián | Montcada

Aquest serà el quart 
mandat consecutiu amb 
un govern sociovergent 
al front del consistori

M. Elena pérez pren possessió del càrrec 
d’alcaldessa amb els vots del pSC i de CiU

M. Elena Pérez després de rebre el bastó de comandament de mans del regidor de més edat, Joan Maresma, tal com mana el protocol

 Els indignats protesten davant la Casa de la Vila

Durant el Ple constitució de la 
nova corporació, prop d’un cen-
tenar de persones es va con-
centrar davant la Casa de la Vila 
per fer paleses diverses reivindi-
cacions i el seu desacord amb 
el sistema polític i amb el nou 
executiu. Les reivindicacions de 
caràcter general com el dret a un 
habitatge digne i la lluita contra 
l’atur expressades pel moviment 

d’indignats de Montcada i Reixac 
i la plataforma d’afectats per les 
hipoteques es van combinar amb 
les de caire més local, a través de 
la Plataforma Antiincineració. Els 
manifestants van esperar la sortida 
dels regidors –especialment dels 
del govern– per mostrar-los direc-
tament les seves crítiques i per 
llençar-los arròs, fent un símil amb 
un casament entre PSC i CiU | SD

Pérez es compromet 
a donar resposta a les 
demandes expressades 
per la ciutadania
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El nou cartipàs manté l’estructura 
de l’actual organigrama municipal

NOU MANDAT

El pSc presideix quatre de les cinc àrees mentre ciU continua al front de l’Econòmica

El nou cartipàs municipal no in-
trodueix canvis significatius en 
l’organigrama del consistori res-
pecte el seu funcionament fins a 
l’actualitat. D’acord amb el De-
cret signat per l’alcaldessa, M. 
Elena Pérez (PSC), –i pendent 
de presentar al Ple– l’organigra-
ma es divideix en les cinc àrees 
que continuen presidides pels 
mateixos regidors que ostenta-
ven el càrrec a la fi de l’anterior 
mandat: Presidència (M. Elena 
Pérez); Política Territorial (Juan 
Parra, PSC); Econòmica i Em-
presa i Ocupació (Joan Mares-
ma, CiU); Interna (M. Carmen 
Porro, PSC), i Social (Ana Rivas, 
PSC). 
Les novetats destacades són que 
l’Àrea Econòmica afegeix al seu 
nom Empresa i Ocupació, que 
Maresma s’ocuparà personal-
ment de Comerç i Turisme i que 
Porro assumeix també Serveis 
Municipals. Per la seva ban-
da, Rivas mantindrà la cartera 

d’Educació i serà la titular d’In-
fància i Joventut.

Distribució de tasques. Pel que fa 
a la resta de nomenaments, PSC 
i CiU continuen al front de les 
regidories que tenien amb la sal-
vetat que Integració, Cooperació 
i Solidaritat passa a mans de la 
coalició nacionalista i serà respon-
sabilitat de la nova edil Elisabeth 
González. Cultura i Patrimoni la 
dirigirà Daniel Moly (CiU); Salut 
Pública i Consum i Serveis Socials 
seguiran a càrrec de M. Carmen 
González (CiU) i Promoció Eco-
nòmica i Ocupació també seran 
competència del mateix regidor, 
Joan Carles Paredes (CiU).
Les noves incorporacions del 
PSC ocuparan les carteres se-
güents: Judith Mojeda (Medi Am-
bient i Dona i Igualtat); Jonathan 
Martín (Participació Ciutadana, 
Habitatge i els Plans Integrals de 
la Ribera i de Can Sant Joan), i 
Marc Rodríguez dirigirà Esports,  
un departament que durant els 

últims 12 anys ha estat responsa-
bilitat de Parra.
El nou cartipàs respon al pacte 
de govern al qual van arribar les 
executives del PSC i CiU poques 
hores abans del Ple d’investidu-
ra. A l’espera que es confirmin  
els canvis organitzatius de caire 
tècnic, CCOO –sindicat majo-
ritari a l’Ajuntament– ha fet un 
comunicat en què, davant la si-
tuació de crisi i les retallades sa-
larials, reclama més confiança en 
els funcionaris i menys càrrecs de 
designació directa. 

Signatura del pacte. Pel que fa a 
la signatura del pacte, en el mo-
ment de tancar aquesta edició en-
cara no s’ha fet públic ni el dia en 
què es durà a terme ni tampoc el 
contingut de l’acord. Se sap, això 
sí, que haurà de ser ratificat per 
l’assemblea del PSC el 17 de juny 
i tot apunta a que la setmana del 
20 es farà un Ple extraordinari 
amb l’objectiu de donar compte 
del cartipàs.

Pilar Abián | Redacció

El nou cartipàs serà ratificat en els propers dies al Ple municipal
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L’Ajuntament va tancar el mandat 
2007-2011 el dia 8 a la Casa de la 
Vila amb un Ple que només tenia 
un punt a l’ordre del dia: l’aprova-
ció de les actes de la sessió ordinà-
ria del mes d’abril i de l’extraordi-
nària que es va fer per designar els 
membres de les taules electorals. 
Va ser l’últim plenari per als edils 
socialistes que no van ser triats o 
bé no van formar part de la candi-
datura: Carles Guijarro –regidor 
durant 20 anys; Eva Gonzalo, 
que va entrar-hi al 2003; M. Tere-
sa Gallego, edil en aquest darrer 
mandat; Alicia Solano, que s’hi va 
incorporar al 2010 en substitució 
de Jordi Climent, i Sergio Hermo-
so, regidor des del 2003, que no 
ha entrat a la corporació perquè 
anava de número 8 i el PSC va 
obtenir 7 representants. 

Per part de CiU es va acomiadar 
Amèlia Morral, regidora des del 
1999, qui en aquests comicis era 
la número 8 a la llista –la coali-
ció nacionalista va aconseguir 5 
edils. Del PPC, l’històric dirigent 
Teodoro García –regidor des del 
1999– va dir adéu al Ple ja que 
en aquestes eleccions va tancar la 
llista, al número 21. Per a Jordi 
Sánchez, d’Esquerra, que va en-
trar a l’Ajuntament al 2007, també 
havia de ser l’última sessió, però 
no va poder assistir-hi per motius 
de feina. Els edils sortints van re-

bre el reconeixement per part dels 
seus companys del consistori, que 
van agrair el seu treball i la seva 
dedicació a la ciutat. A més dels 
discursos d’agraïment a la feina 
feta i a la vàlua de les persones, 
durant el Ple també van quedar 
paleses les discrepàncies en el si 
de la família socialista, dividida 
entre els partidaris de l’anterior 
alcalde, César Arrizabalaga, i del 
seu relleu, M. Elena Pérez. 

Missatge. L’alcaldessa va tancar el 
Ple agraint la feina feta a tots els 
edils sortints i va demanar als nous 
regidors “treballar per la ciutat 
amb passió”. Respecte a les inter-
vencions dels seus ja excompanys 
de grup, Pérez va dir no compartir 
“ni el contingut ni el to d’alguns 
discursos” i va encoratjar tothom 
a intentar superar a les eleccions 
del 2015 l’índex de participació a 
les urnes.

 Els edils dediquen l’útima intervenció al Ple per fer balanç del que ha estat el seu pas pel consistori

ÚLTIM PLE DEL MANDAT ANTERIOR

Sílvia Alquézar | Montcada

Els vuit regidors sortints s’acomiaden agraint 
el suport rebut per desenvolupar la seva feina 

L’alcaldessa no va 
voler respondre les 
intervencions crítiques 
d’alguns dels seus 
excompanys de grup
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Els regidors que van assistir a l’última sessió plenària del mandat 2007-2011 es van fer una foto de família en acabar el Ple

Durant la sessió també van quedar paleses les discrepàncies a la família socialista, dividida entre els partidaris d’arrizabalaga i de pérez

“No puc oblidar la 
persona que va fer 
possible que el PSC 
guanyés unes muni-
cipals, César Arriza-
balaga. Estic orgullós 
perquè sempre he 
compaginat la meva 
feina amb la política, 
no us podeu imaginar 
la llibertat que això 
m’ha donat. Deixo el 
càrrec de regidor, però 
no el meu compromís 
amb la ciutat”.

Carles Guijarro
PSC

“Vull agrair a César 
Arrizabalaga el su-
port que m’ha donat 
en uns moments di-
fícils de la meva vida 
personal i a M. Elena 
Pérez li dic que con-
tinuï amb la matei-
xa il·lusió. També 
vull donar les grà-
cies a les persones 
que m’han ajudat a 
fer la meva feina i a 
portar els projectes 
endavant”.

Sergio Hermoso
PSC 

“Agraeixo l’oportuni-
tat que César Arriza-
balaga em va donar 
per ser regidora i el 
suport dels tècnics 
municipals i dels 
altres companys del 
consistori. El balanç 
personal és positiu i, 
pel que fa a projectes 
ja iniciats, encara 
queda molta feina a 
fer per aconseguir la 
igualtat entre homes 
i dones”.

M.Teresa Gallego
PSC 

“Gràcies a César Arri-
zabalaga, que em va 
ficar en la política, 
és el meu alcalde. 
També vull desta-
car que de la polí-
tica no es viu i, als 
nous edils, m’agra-
daria que tingues-
sin present sempre 
l’ètica, la moral, els 
principis i la parau-
la, últimament obli-
dats en aquest ajun-
tament”.

Eva Gonzalo
PSC

“El breu pas pel con-
sistori m’ha fet com-
provar que tothom 
treballa pel bé de la 
ciutat. Vull donar les 
gràcies a César Arriza-
balaga, que em va ofe-
rir ser regidora; a Car-
les Guijarro, que m’ha 
fet de padrí; i a Eva 
Gonzalo, que m’ha 
donat molt de suport. 
També vull desta-
car la professionalitat 
dels empleats”

Alicia Solano
PSC

“Hem treballat sem-
pre per promoure la 
cultura entre el mà-
xim nombre de per-
sones. Estic conten-
ta perquè el meu 
càrrec m’ha permès 
conèixer molta gent 
d’altres barris i vull 
donar les gràcies a 
tot l’equip de Cul-
tura per tot el treball 
que fa. En mi troba-
reu sempre una ami-
ga”.

Amèlia Morral
CiU

“Vull acomiadar-me 
estenent la mà de 
l’amistat perquè no 
som enemics, som 
adversaris polítics 
malgrat les discre-
pàncies i els diferents 
punts de vista. També 
vull donar les gràcies 
als treballadors muni-
cipals per la feina que 
desenvolupen i fer un 
reconeixement espe-
cial a les forces segu-
retat”.

Teodoro García
PPC

 “Ser regidor és una 
gran responsabilitat 
perquè et convertei-
xes en representant 
de la ciutadania. 
He après molt de la 
meva experiència 
a l’Ajuntament i no 
deixo la política ac-
tiva perquè continuo 
com a president del 
partit. Desitjo molta 
sort al nou govern 
perquè venen temps 
molt difícils”.

Jordi Sánchez
Esquerra

05Actualitat



6 2a quinzena | Juny 2011Notícies

Si
lV

ia
 D

Ía
Z

notícies LLEI dE BaRRIS
La Generalitat no farà noves 
convocatòries anuals encara 
que manté les ja aprovades

pàg. 9

laveu.cat/noticies

ManIFESTaCIó UnITàRIa
Els indignats fan una crida a la 
participació a la mobilització del 
pròxim 19 de juny a Barcelona

pàg. 8

Un any després d’haver començat 
a substituir part del combustible 
fòssil –coc de petroli– per biomas-
sa –fangs de depuradora, marro de 
cafè, farines càrniques i esporga–, 
Lafarge ha obtingut l’autorització 
del Departament de Territori i Sos-
tenibilitat de la Generalitat per fer 
servir també el denominat CDR 
(combustible derivat del residu). 
Això vol dir que, a partir de l’any 
vinent, una vegada la cimentera 
hagi fet les adaptacions pertinents, 
podrà cremar a les seves instal-
lacions residus sòlids urbans i in-
dustrials que no es poden reciclar 
a les plantes de tractament.
La direcció de Lafarge ha explicat a 
través d’un comunicat que la mesu-
ra “reduirà les emissions globals 
CO2 i ajudarà a complir amb la 
legislació ambiental europea pel 
que fa al a recuperació de recur-
sos dels residus, evitant la seva 
eliminació en abocadors”.

Reacció local. En conèixer la reso-
lució de la Generalitat, el govern 
local ha interposat un recurs de 
reposició perquè, en aquests casos, 
cal sol·licitar un informe precep-

tiu a l’administració local perquè 
es pronunciï sobre els aspectes 
mediambientals de competència 
municipal. “En no disposar de 
l’expedient no s’han pogut fer 
les al·legacions oportunes amb 
caràcter previ a la resolució”, in-
dica el text del recurs. 
L’executiu local creu que aquests 
fets són especialment greus atès la 
preocupació veïnal que l’activitat 
cimentera ha generat durant els 
darrers anys. La Direcció Gene-
ral de Qualitat Ambiental, en un 
comunicat, assegura que el tràmit 
per fer servir CDR, denominat 
no substancial, “no afecta els 
aspectes ambientals de compe-
tència municipal”. La Generali-
tat assegura que els residus que 
tractarà la planta tindran com a 
procedència “alguna instal·lació 
específicament autoritzada per 
efectuar la seva preparació”.

Opinió dels ecologistes. La Plata-
forma Antiincineració de Mont-
cada i Reixac creu que l’autorit-
zació converteix Lafarge “en una 
incineradora” i confirma que 
l’ecoparc “no serveix per res, 
només per preparar les deixa-
lles per posteriorment cremar-
les en la cimentera”, indica el 
col·lectiu en un comunicat. Així 
mateix, es mostra d’acord amb el 
fet que l’Ajuntament hagi interpo-
sat el recurs de reposició contra la 
resolució de la Generalitat i insta 

el consistori a formar part de la 
Plataforma.
Per la seva banda, el Grup de 
Medi Ambient ha emès un altre 
escrit en el qual indica que “es 
repeteix el greu perjudici de la 
incineradora de la Ferreria, que 
vam obligar a tancar” i insta la 
població i el consistori a mobilit-
zar-se, a més d’exigir a l’adminis-
tració que sigui més contundent 
en el control a Lafarge. “El re-
curs de reposició que ha fet el 
consistori serveix de poca cosa, 
ha d’actuar davant dels molts 
incompliments i de les actua-
cions il·legals de la cimentera”, 
apunta el Grup.

La generalitat autoritza Lafarge a cremar 
residus sòlids urbans que no es poden reciclar
Silvia Díaz | Redacció

VALORITZACIÓ

L’ajuntament ha interposat un recurs contra la resolució en no haver estat informat prèviament sobre la tramitació de l’expedient

Membres de la Plataforma Antiincineració es van manifestar l’11 de juny davant la Casa de la Vila contra la crema de residus a Lafarge

La cimentera va 
començar a utilitzar 
biomassa com a 
combustible fa un any

 

El transport per carretera centra 
el mes de la seguretat que cele-
bra cada mes de juny Lafarge. El 
programa inclou xerrades infor-
matives, cursos de primers auxilis 
i una gimcana per al personal de 
la planta de Can Sant Joan que 

va tenir lloc el 14 de juny. Els 
treballadors van haver de superar 
diverses proves. Al lliurament de 
premis van assistir alts càrrecs 
de l’empresa i el president de 
l’Àrea Econòmica del consistori, 
Joan Maresma (CiU) | SD

Lafarge dedica el mes de la seguretat a la conducció
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El 30 de juny, coincidint amb la 
convocatòria del primer Ple ordina-
ri del mandat 2011-2015, un grup 
d’exregidors protagonitzarà una 
tancada a l’edifici de l’avinguda 
de la Unitat que començarà a les 
9h i clourà amb l’assistència a 
la sessió plenària que té lloc a la 
Casa de la Vila, on es desplaçaran 
en manifestació al voltant de les 
19.30h, hora d’inici de la reunió. 
“A hores d’ara hem contactat ja 
amb la meitat dels exregidors”, 
ha avançat un dels membres de 
la Plataforma Tracte Just-Soterra-
ment Total, Josep Bacardit. 
El col·lectiu és l’impulsor de les 
mobilitzacions per reivindicar 
el projecte, entre les quals tam-
bé hi ha una manifestació da-
vant del Palau de la Generalitat 
en cas que el secretari General 
d’Infrestructures, Víctor Morlán, 
i el conseller de Territori i Sosteni-
bilitat, Lluís Recoder, no acceptin 
venir a Montcada i reunir-se amb 
la Plataforma i el consistori per 
ratificar els seus compromisos. 

L’acció més sonada, si al setem-
bre no hi ha cap novetat sobre el 
soterrament, consistirà a desple-
gar una acció coordinada per blo-
quejar tots els accesos a Barcelona 
per ferrocarril i per carretera. 

Reunions setmanals. Aquests van ser 
els principals acords de l’assemblea 
que va convocar la Plataforma a 
l’Abi el 2 de juny i a la qual va as-
sistir una vuitantena de persones, 
entre les quals hi havia una àmplia 

representació del consistori enca-
pçalada per l’alcaldessa, M.Elena 
Pérez (PSC). El portaveu de la Pla-
taforma, Jaume Relat, va fer una 
crida perquè els ciutadans tornin a 
penjar als balcons i finestres pancar-
tes amb el lema ‘Volem el Soterra-
ment Ja!’ També s’ha creat el perfil 
de Facebook ‘Soterrament ara’ per 
tal de difondre la informació per la 
xarxa. El secretariat es reunirà se-
tmanalment abans del tancament 
del dia 30.

Laura Grau | Montcada

Un grup d’exregidors portagonitzarà 
el dia 30 una tancada a l’ajuntament

SOTERRAMENT TOTAL

Un veí pren la paraula durant l’assemblea que la Plataforma va convocar a l’Abi el 2 de juny
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Si al setembre no hi ha cap novetat, la plataforma intensificarà les mobilitzacions 
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Vendo. Juegos de Play Station 3, Guitar Hero 
y F1-Fernando Alonso, por 50 euros los dos 
(guitarra incluida). 935 640 186 o bien 660 
849 686. 
En venta. Teclado logitech (sin usar), 12 € Cor-
tacabello taurus mithos plus máquina, 10 €; or-
denador acer incorporated xp travel mate 4002 
lmi de 15”.40 gb hdd, 70 €; máquina de afeitar 
philips (penúltimo modelo) 15 €; lámpara de 
despacho 10 €. Tel. 600 308 360.

En venta. Mobiliario de peluquería y estética 
seminuevo: camilla, sillas tocador, recepción, 
lavacabezas, máquina de vapor ozono, lupa, 
secador casco, etc. Tel. 691 075 030. Precio 
a negociar.
pis en venda. Al passeig de la Font Pudenta, 
20. Amb ascensor, 3 habitacions, assoleiat. 
Preu: 162.000 euros. De particular a particular. 
Tel. 935 752 813.
Compro. Tebeos antics, còmics de superhe-

roirs, manga, llibre i àlbums. Tel. 630 930 616.
Es ven o es lloga. Plaça de pàrquing al carrer 
Aragó de Mas Rampinyo. Tel. 620 992 410.
Me ofrezco. A cuidar personas mayores o ni-
ños los fines de semana. Si es necesario tam-
bién me quedo a dormir. Tengo referencias. Tel. 
627 636 839.
Se venden. Trenes eléctricos de la marca Lina, 
escala H0. Llamar a los teléfonos 935 645 081 
o 678 103 961.

Tel. 935 726 492anuncis gratuïts 

TRASLLAT DE VALENTINE

El TSJC estima el recurs 
presentat per la Llagosta 
contra el pla parcial

El Tribunal Superior de Justícia 
de Catalunya (TSJC) ha tornat 
a donar la raó a l’Ajuntament de 
la Llagosta amb una nova sen-
tència favorable al consistori lla-
gostenc sobre el cas Valentine. La 
sala tercera del TSJC ha estimat 
el recurs contenciós contra el pla 
parcial del sector discontinu Can 
Milans-Can Cuiàs aprovat per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme 
de Barcelona, a través del qual els 
terrenys qualificats com a zona 
verda que es perdien a la zona 
industrial es recuperaven a la bò-
bila de Can Cuiàs. Aquest tràmit 
estava relacionat amb el trasllat de 
la fàbrica de pintures des del barri 
montcadenc de la Ribera fins al 
polígon Can Milans, situat també 
en terme municipal montcadenc 
però a escassos metres de la locali-
tat del Vallès Oriental. 

Antecedents. El TSJC ja havia 
emès una anterior sentència favo-

rable a la Llagosta, que declara-
va la nul·litat de la requalificació 
dels terrenys de Can Milans de 
zona verda a industrial. La nova 
sentència fa servir els mateixos ar-
guments i recorda que el Tribunal 
va considerar en el seu dia que les 
modificacions del Pla General Me-
tropolità (PGM) només beneficia-
ven l’empresa. En aquesta ocasió, 
s’insisteix en què la zona verda de 
Can Cuiàs creada a partir de la re-
qualificació de Can Milans en in-
dustrial “no té cap ús ciutadà, té 
edificacions al seu interior i està 
apartada de nuclis habitats”. 
A més, la sentència també in-
dica que l’edificació permesa 
a Can Milans introdueix parà-
metres d’edificabilitat i d’alçada 
que sobrepassen el que permet 
el PGM. Respecte a la primera 
resolució, encara s’està a l’espera 
de conèixer el dictamen del Tri-
bunal Suprem al recurs de cassa-
ció interposat per la Generalitat i 
Valentine.

Silvia Díaz | Redacció

El conseller de Territori i Sosteni-
bilitat, Lluís Recoder, ha anunciat 
la seva intenció de no convocar 
anualment la Llei de barris. Aquest 
2011 no s’obrirà cap procés i les 
noves convocatòries es faran quan 
hi hagi pressupost. La norma, apro-
vada per l’anterior executiu català, 
forma part del projecte Òmnibus, a 
través del qual el Govern vol modi-
ficar d’urgència un total de 80 lleis 
sense haver de passar pel Parla-
ment. En els comptes de l’executiu 
català d’enguany hi ha reservada 
una partida de 62 milions d’euros 
per finalitzar els projectes pendents 
de l’any passat. 
A Montcada i Reixac, la Llei de 
barris s’ha concedit en dues oca-
sions, al 2005, per a la Ribera 
–el projecte d’intervenció integral 
del sector acabarà aquest 2011– i 
al 2008, per a la muntanyeta de 
Can Sant Joan, una actuació que 
just s’ha posat en marxa i que el 
consistori –que financia el 50% 
del projecte– ha demanat ajornar-
la fins al 2014. 

Plans vigents. “En les converses 
amb el nou govern de la Gene-
ralitat ens han comunicat que 
el projecte es manté”, ha expli-
cat el director de l’Àrea de Política 
Territorial i responsable dels plans 
integrals, Albert Barenys, qui ha 
afegit que “les actuacions vigents 
no es poden anul·lar perquè 
s’incompliria la llei”. El 14 de 
juliol tindrà lloc la reunió anual de 
la comissió d’avaluació i seguiment 

del Pla Integral de la muntanyeta. 
Sobre les actuacions emmarcades 
en aquest projecte, la Junta de Go-
vern Local va aprovar el 6 de juny 
el procés per contractar els treballs 
de desplaçament i soterrament, per 
un import proper als 35.000 euros, 
de la línia aèria de baixa tensió en-
tre els carrers Cims i Triangle, un 
tràmit necessari per a la creació 
d’un aparcament en un espai situat 
a la cruïlla d’aquests vials.

Silvia Díaz | Redacció

La generalitat proposa eliminar 
la convocatòria anual de projectes

LLEI DE BARRIS

Aquest és el cablejat aeri de baixa tensió que es vol soterrar entre els carrers Cim i Triangle
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Segons el consistori, aquesta mesura no afectarà els dos plans vigents a Montcada

És la segona resolució que dóna la raó al municipi veí
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15-M A MONTCADA

Els indignats insten a participar 
a la manifestació del 19 de juny

El col·lectiu d’indignats de Mont-
cada i Reixac participarà a la ma-
nifestació unitària que tindrà lloc 
el 19 de juny (17h) a la plaça de 
Catalunya de Barcelona, una con-
vocatòria que s’ha fet no només a 
l’àmbit de país, sinó també a nivell 
internacional. El grup es concentra-
rà a les 16h a l’estació de la línia 
de Manresa per anar cap a la ciutat 

comtal. El dia 22, el col·lectiu ha 
convocat una cassolada i una nova 
assemblea, a les 20h, a la plaça de 
l’Església. 

Demandes. A més d’assumir les 
reivindicacions de caire general 
de la mobilització, l’organització 
també es vol posicionar contra 
les retallades en els serveis pú-
blics i demanarà la dimissió del 

conseller de l’Interior, Felip Puig, 
per l’actuació dels Mossos d’Es-
quadra del passat 27 de maig. 
Aquesta petició es recull també 
en un manifest, elaborat per la 
Federació d’Associacions de Ve-
ïns de Barcelona (FAVB), al qual 
s’han sumat un total de 34 enti-
tats, entre les quals hi ha la Fede-
ració d’Associacions de Veïns de 
Montcada i Reixac (Favmir).

Silvia Díaz | Redacció

La tercera ordre de desnonament 
que pesa sobre la família de la 
montcadenca Elisa Díaz –porta-
veu de la Plataforma d’Afectats 
per les Hipoteques (PAH) de 
Montcada i Reixac– es farà efec-
tiva el 21 de juny si la pressió ciu-
tadana no ho impedeix de nou. 
Díaz ha avançat que la PAH té 
previst convocar una concentra-
ció minuts abans que arribi la 
secretària judicial, cap a les 9.15h. 
La presència d’una vuitantena de 
persones davant del domicili va 
impedir el 2 de juny que la família 
fos desallotjada. 
A peu de carrer i envoltada pels 
manifestants, la secretària judicial 
va notificar oficialment a Díaz i 
al seu marit que el desnonament 
s’ajornava fins al 21 de juny, fent 
constar que la causa d’aquest 
canvi de data era la impossibilitat 
d’accedir al pis per la concentra-
ció de manifestants i va anunciar 
que en la pròxima ocasió hi haurà 
més reforços policials per tal de 
fer efectiu el desnonament. El 
primer intent va tenir lloc el 8 de 
març passat.

Silvia Díaz | Redacció

Tercer intent de 
desnonament 
d’una família 
del municipi

El periodista i escriptor mont-
cadenc Carles Quílez va rebre el 
3 de juny de mans del conseller 
d’Interior, Felip Puig, la meda-
lla de bronze amb distintiu blau 
per la seva col·laboració amb 
els Mossos d’Esquadra des del 
seu càrrec com a actual director 
d’anàlisi de l’Oficina Antifrau 
de Catalunya (OAC). Segons ha 
explicat el mateix Quílez, Puig 
va destacar “l’excel·lent grau de 
col·laboració entre Antifrau i la 
policia de la Generalitat”. Quí-
lez s’ha mostrat “honorat per a 
aquesta distinció” que dedica al 
director de l’OAC, David Martí-
nez Madero, mort el 21 de gener.

Silvia Díaz | Redacció

Carles Quílez 
rep la medalla 
de bronze 
dels Mossos

Quílez, després de rebre la medalla
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Els indignats de Montcada i Reixac han organitzat quatre assembles a la plaça de l’Església per coordinar accions comunes
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La concentració està convocada a nivell internacional i tindrà lloc a Barcelona, a les 17h
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El departament municipal de 
Promoció Econòmica i el Centre 
Metal·lúrgic organitzen quatre 
sessions sobre tècniques de ne-
gociació per als dies 20, 27 i 29 
de juny i 7 de juliol. Les classes 
tindran lloc a l’Hotel Ciutat de 
Montcada –situat a les instal-
lacions del Centre Comercial El 
Punt, a Mas Rampinyo–, de 15.30 
a 19.30h i les dirigirà el consultor 
especialista en desenvolupament 
directiu i professor col·laborador 
de l’EADA Antonio Valls. Les 
inscripcions s’han de fer a través 
dels correus electrònics lcasado@
montcada.org o subirana.rosa@cen-
trem.cat, adjuntant una fotocòpia 
del DNI i de l’última nòmina 
o rebut d’autònoms o bé la del 
document de demandant de feina 
del Servei d’Ocupació de Catalu-
nya en el cas de les persones en 
situació d’atur.

Programa. Els objectius del curs 
són analitzar els factors que inter-
venen en un procés de negociació, 

augmentar les capacitats dels ne-
gociadors, desenvolupar una di-
nàmica de millora i saber detec-
tar les tàctiques poc ètiques. Les 
tipologies de negociadors i els 
estils conflictius, l’enfoc cap als 
interessos, les persones i l’estat 
d’ànim, com generar opcions pel 
benefici mutu o la creació d’alter-
natives són alguns dels temes de 
les sessions.

El curs forma part d’un conve-
ni que l’Ajuntament i el Centre 
Metal·lúrgic van signar al 2010 
per fomentar l’ocupació i afavo-
rir els processos de concertació 
social i econòmica al municipi 
i el seu entorn per fomentar la 
millora i la modernització de les 
condicions de treball i del desen-
volupament de les potencialitats 
de Montcada i Reixac.

FORMACIÓ

Silvia Díaz | Redacció

promoció Econòmica fa un taller 
sobre tècniques de negociació
L’activitat es durà a terme en quatre sessions i és tant per a aturats com a treballadors en actiu

 

> nuet, membre de la comissió de transferències
El govern català ha nomenat el mont-
cadenc Joan Josep Nuet (ICV-EUiA) 
membre de la comissió mixta de trans-
ferències entre la Generalitat i Madrid, 
un òrgan encarregat d’inventariar els 
béns, drets i serveis i institucions de 
l’Estat que han de ser traspassats a la 
Generalitat. Presidida per Josep Antoni 
Duran i Lleida, la comissió està forma-
da pels diputats Oriol Pujol (CiU), Jor-
di Turull (CiU), Ramon Espadaler (CiU), Mertixell Borràs (CiU), Laia Bonet 
(PSC), Angès Pardell (PSC), Carles Jaume (PPC) i Anna Simó (Esquerra), a 
més de representants del teixit econòmic i social | SD

> Robatori de cables de telefonia a Vallençana
Prop de 200 usuaris d’habitatges situats a l’espai forestal de Vallençana, 
segons han informat els veïns, es van quedar sense línia telefònica la nit 
del 9 al 10 de juny, presumptament per un robatori del cablejat. Els ma-
teixos veïns han indicat que fa tres mesos es va produir un succés de 
característiques similars. L’empresa Telefònica va restablir la xarxa el dia 
11, cap les 17h. L’incident era complicat de solventar perquè va tenir lloc 
en un espai de difícil accés. A més, a causa de la pluja dels darrers dies, 
els camins es van enfangar i els vehicles dels tècnics van tenir alguns 
problemes per arribar-hi | SD
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> Incendi en un pati del carrer Masia
L’explosió d’una bombona de càmping, segons fonts de la Policia Local, va pro-
vocar el 13 de juny un incendi de considerables dimensions en un pati del carrer 
Masia que va obligar a desallotjar una vuitantena de veïns d’edificis propers. Els 
fets van passar cap a les 17h i en l’extinció de les flames van participar quatre 
dotacions dels bombers, a més de la Policia Local i els Mossos d’Esquadra, que 
van haver de tallar el trànsit al carrer Masia i en part del carrer Bifurcació durant 
una hora i mitja. El foc només va provocar danys materials | PA

Afavorir les capacitats negociadores és l’objectiu del curs de Promoció Econòmica
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NOVETAT

El portal incorpora una guia d’empreses i comerços locals

Aquest mes de juny s’ha posat en 
marxa el portal montcadavirtual.com, 
un web des del qual l’internauta 
pot accedir a tota mena d’informa-
ció relacionada amb el municipi, 
des de notícies d’actualitat fins a 
serveis públics passant per l’agenda 
d’actes, el directori d’entitats o els 
punts d’interès històric de la loca-
litat. Aquest contingut es combina 
amb altres apartats pràctics i genè-
rics com ara el que permet concer-
tar cita mèdica online o bé consultar 
la cartellera de cinema, l’estat del 
trànsit a la xarxa viària catalana, 
el temps o els números de loteria, 
així com entrar a xats i a fòrums 
d’opinió.
La pàgina també incorpora una 
guia d’empreses i comerços locals i 
cercadors d’ofertes de vehicles i im-
mobiliàries. A més, els usuaris que 
es registrin tenen l’opció de partici-
par a diferents sortejos.

Impulsor. Aquesta nova iniciativa 
empresarial respon a una franquí-
cia i l’ha posada en marxa Rafael 

Merino, veí de Can Sant Joan, un 
emprenedor que, en temps de crisi, 
ha apostat per impulsar el seu pro-
pi projecte d’autocupació. “La con-
juntura és complicada”, reconeix 
Merino qui, tot i així, confia poder 
atraure prou publicitat com perquè 
el negoci rutlli. D’entrada, els preus 
són força assequibles ja que hi ha la 
possibilitat d’anunciar-s’hi a partir 
de 10 euros mensuals. Montcada 
Virtual també té espai per a l’oci 
amb jocs i passatemps per als visi-
tants de la pàgina.

Pilar Abián | Redacció

Merino mostrant el portal que ha impulsat
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El tècnic del servei de suport a 
les polítiques de consum de la 
Diputació de Barcelona Santia-
go Vicente inaugurarà el cicle de 
xerrades informatives per a co-
merciants i empresaris respecte la 
reglamentació bàsica de consum 
i salut pública que les regidories 
de Salut Pública i Consum i Pro-
moció Econòmica posen en mar-
xa el 27 de juny. La conferència 
tindrà lloc de 15 a 16.45h a la 
Casa de la Vila i girarà al voltant 
de la normativa aplicable a les 
vendes, amb qüestions com els 
horaris comercials, el pagament 
amb targeta, els preus de venda 
al públic, les garanties, els drets 
lingüístics i els fulls de reclama-
ció i de denúncia, entre d’altres. 

Inscripcions. Participar a la sessió 
és gratuït però les places per són 
limitades i els interessats les han 
de reservar bé de forma presen-
cial a Promoció Econòmica (Alt 
de Sant Pere, 73), trucant al te-
lèfon 935 640 885 o bé enviant 
un correu electrònic a promocioeco-
nomica@montcada.org.

Silvia Díaz | Redacció

nou cicle de 
xerrades sobre 
les normes 
de consum

neix Montcada Virtual, un 
web d’informació i serveis
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La supressió de la sisena hora 
lectiva a primària i la consegüent 
reestructuració dels horaris cara el 
curs vinent ha aixecat diferències 
dins la comunitat educativa. Men-
tre la Federació d’Associacions de 
Mares i Pares (FAMPA) defensa 
que totes les escoles mantinguin el 
mateix horari de sortida, les 17h, 
d’alguns centres han acordat en 
el si del Consell Escolar que les 
classes de la tarda s’acabin a les 
16.30h. Aquest és el cas del Mitja 
Costa –on l’AMPA va fer un refe-
rèndum entre les famílies–, l’Elvi-
ra Cuyàs i el Turó. Al Reixac i al 
Font Freda no hi hagut la majoria 
de tres quatres parts necessàries 
per aprovar el nou horari de ma-
nera que haurà de ser la Generali-
tat la que haurà de fixar-lo –Ense-
nyament aposta per acabar també 
a les 16.30h.

L’única escola pública de Mont-
cada i Reixac que mantindrà l’ho-
rari actual i la sisena hora és El 
Viver de Can Sant Joan, ja que té 
la qualificació de Centre d’Atenció 
Educativa Preferent (CAEP), que 
la Generalitat li va concedir a final 

dels anys noranta per atendre les 
necessitats d’una part de l’alumnat. 
L’escola Mas Rampinyo, per la 
seva banda, ha acordat en el Con-
sell acabar les classes a les 17h.

Sisena hora. Malgrat que la su-
pressió de la sisena hora a l’escola 
pública serà una realitat el curs vi-
nent, la FAMPA continua decidi-
da a fer accions per exigir la seva 
recuperació entenent que con-
tribueix a lluitar contra el fracàs 
escolar i que la seva eliminació va 
en detriment de l’escola pública. 

Amb aquest objectiu, insta les fa-
mílies a participar a la campanya 
de signatures que promou al seu 
web la Federació d’Associacions 
de Pares de Catalunya (www.fa-
pac.cat). 
L’AMPA de l’escola Reixac també 
organitza cassolades de protesta 
cada matí a l’hora d’entrada dels 
alumnes i el 8 de juny es va afegir 
a l’acte reivindicatiu que va fer el 
col·lectiu dels indignats davant de 
la Casa de la Vila. 
L’Ajuntament, per la seva banda, 
ha emès un comunicat on mani-

festa la seva disconformitat amb 
la retirada de la sisena hora i 
considera que cal unificar l’horari 
escolar de 9 a 17h a totes les escoles 
del municipi. “Aquest horari –diu 
la regidora d’Educació, Ana Rivas 
(PSC)– és l’únic que permet la 
unificació, ja que hi ha centres 
tant públics com concertats que 
mantenen la sisena hora”. Rivas 
també considera una contradicció 
reivindicar el manteniment de la si-
sena hora i alhora modificar l’hora-
ri, “ja que si es tornés a implantar, 
caldria modificar-lo novament”.

Societat
laveu.cat/societat

XaRXa d’InTERCanVI
L’experiència de la Ribera es 
vol exportar a tots els centres 
cívics del municipi

pàg. 16pàg. 15

CURS 2011-2012

Laura Grau | Redacció

La majoria de les escoles públiques 
acabaran les classes a les 16.30h

La FAMPA continua 
disposada a lluitar per 
recuperar en el futur  
la sisena hora lectiva

MonTCada RàdIo
L’emissora municipal obre el 
termini per presentar propostes 
per a la pròxima temporada
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Un grup de pares i mares es va manifestar a favor de la sisena hora a l’escola pública el 8 de juny, davant la Casa de la Vila

als centres on no hi ha hagut acord en el si consell Escolar sobre l’hora de sortida, haurà de decidir la Generalitat El Casal que l’Ajuntament, en 
col·laboració amb la Federació 
d’Associacions de Pares i Mares 
de Montcada i Reixac (FAMPA), 
ha ofertat per primer cop per a fi-
nal de juliol i el mes d’agost final-
ment no es farà per manca de de-
manda. Les famílies podien optar 
a inscriure els seus fills per setma-
nes però, tot i així, no s’ha arribat 
al mínim nombre necessari per 
dur a terme l’activitat, ja que no-
més hi ha hagut una quinzena de 
sol·licituds que, a més, no coinci-
dien en el calendari. Malgrat tot, 
i tenint en compte que les classes 
començaran el 12 de setembre hi 
ha la voluntat d’ofertar un casal 
per cobrir els primers dies del 
mes amb l’objectiu de conciliar 
la vida laboral i familiar.

Pilar Abián | Redacció

Els Casals 
d’agost no es 
faran per falta 
de demanda

places lliures 
a l’Escola 
Bresssol Les 
Tres Bessones

L’Escola Bressol Les Tres Besso-
nes, de Can Sant Joan, disposa 
encara de places lliures per al 
curs vinent. El centre, concertat 
amb l’Ajuntament, compta amb 
4 places vacants a la classe d’1 a 
2 anys i 7 més al grup de 2 a 3 
anys. Les famílies interessades es 
poden adreçar a la pròpia escola 
(Font, sn) o bé trucar al telèfon 
935 646 055. 

Pilar Abián | Redacció
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La Regidoria d’Educació tancarà la 
sisena edició del Dispositiu Local 
de Transició Escola-Treball (Diltet) 
amb un acte el dia 17 a l’Auditori, 
a les 13h, amb el tradicional lliura-
ment de diplomes –que comptarà 
amb la presència de les autoritats 
municipals– als prop de 40 joves 
participants al programa durant 
aquest curs. L’Ajuntament també 
aprofitarà l’esdeveniment per agrair 
a les empreses col·laboradores la 
seva implicació en el projecte, que 
es va posar en marxa al 2006 amb 
l’objectiu de contribuir a la reduc-
ció de l’índex de fracàs escolar a la 
ciutat –gairebé el 30%– i oferir un 
servei complementari per als joves 
en risc de quedar exclosos del siste-
ma educatiu. 

Objectius. “És molt important 
involucrar el món empresarial 
en l’educació perquè permet 
millorar la formació i la tran-

sició de l’escola al treball”, ha 
indicat la cap tècnica d’Educació, 
Montse Marcos, qui ha apuntat 
que el nombre d’adolescents que 
no es graduen amb l’ESO és, avui 
dia, del 24%. “La valoració tor-
na a ser molt positiva, tot i que 
hi ha un 10% de l’alumnat que 
no ha acabat el programa, però 
això és inevitable”, ha comentat 
l’agent d’acompanyament dels jo-
ves en el Diltet, Xavier Jané, qui 
ha destacat “el gran potencial 
humà i professional d’aquest ti-
pus d’alumnes, que són capaços 
de fer moltes coses”. 
Els alumnes del Diltet, de tercer 
i quart d’ESO, han combinat 
durant el curs les classes a l’aula 
ordinària amb tallers i estades a 
empreses. Pocs joves dedicaran la 
seva vida laboral a l’àmbit de les 
firmes on han fet les pràctiques, 
però l’experiència els serveix per 
tenir contacte amb la rutina i les 
normes que implica una feina.

Sílvia Alquézar | Redacció

Educació lliura el 17 de 
juny els diplomes als 
alumnes del diltet

DISPOSITIU LOCAL DE TRANSICIÓ ESCOLA-TREBALL

A dalt, l’Asmae, l’Adrià i el tècnic Xavier Jané i, a baix, el Rubén i el Léster. Els quatre joves són els protagonistes del reportatge sobre el Diltet

Durant l’acte es presentarà el reportatge ‘Una segona oportunitat’
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 ‘Una segona oportunitat’ mostra l’experiència de quatre joves del Diltet
Montcada Comunicació, per en-
càrrec de la Regidoria d’Educació, 
ha elaborat un reportatge audio-
visual divulgatiu sobre el projecte 
–titulat ‘Una segona oportunitat’– 
que es presentarà públicament el 
mateix dia 17 a l’Auditori (13h). Du-
rant vuit mesos, un equip de profes-
sionals del departament municipal 
ha fet el seguiment de quatre ado-
lescents participants al programa 
Diltet: Rubén Robles, de l’institut 
Montserrat Miró; Adrià Pardo, de 
La Ferreria; Léster Escrigas, de La 
Salle, i Asmae Ouhna, de La Ribera. 
Les càmeres han gravat els prota-
gonistes a les classes, els tallers de 

soldadura i primers 
auxilis, amb la seva 
família i fent les es-
tades formatives a 
les seves respectives 
empreses. 

Cinquè llarga durada. 
El documental sobre 
el Diltet, de 30 mi-
nuts, inclou els testi-
monis d’empresaris, 
alumnes, professors i tècnics “que 
permeten fer-se una idea de quin 
és l’objectiu del programa i quins 
resultats s’estan obtenint en la 
lluita contra el fracàs escolar”, 

ha dit la cap tècnica d’Educació, 
Montse Marcos. Aquesta és la cin-
quena producció de llarga durada 
de Montcada Comunicació. El re-
portatge es podrà veure a partir del 
mateix dia 17 a www.laveu.cat  | SA
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Un total de 21.000 euros es destinaran a El Salvador, l’Equador i Madagascar

L’Ajuntament, a través de la Re-
gidora d’Integració, Cooperació i 
Solidaritat, destinarà 21.000 euros 
per a tres projectes de cooperació 
a l’Amèrica Central i a l’Àfrica. Un 
total de 9.000 euros anirà a l’Equa-
dor per donar continuïtat al pro-
jecte Campesino a campesino –amb el 
qual el consistori ja ha col·laborat 
anteriorment– i l’executarà la Creu 
Roja. La iniciativa vol millorar la 
producció agropecuària en la pro-
víncia de Bolívar, possibilitar la co-
mercialització dels seus productes 
i millorar la sanitat primària en les 
comunitats a través de la introduc-
ció als camps de noves hortalisses 
i verdures, arbres fruitals, millorar 
els espais de pastura, implemen-
tant un sistema de producció i 
realitzant formació en tecnologia 
agropecuària i primers auxilis. 

El Salvador i Madagascar. L’ong 
local Tazumal i la seva contrapart 
a l’Amèrica Central, Cecade, s’en-
carregaran de gestionar els gairebé 
10.000 euros per a un projecte per 

a El Salvador, per donar suport a 
la gestió integral dels residus sòlids 
i l’enfortiment de les capacitats tèc-
niques institucionals a la microregió 
del Pacífic. L’Ajuntament va presen-
tar aquest projecte dins la convo-
catòria per a la concessió de sub-
vencions a projectes de cooperació 
internacional de l’Àrea Metropo-
litana de Barcelona 2011. D’altra 
banda, el consistori concedirà a 
l’entitat Proide –vinculada a La Sa-

lle– una subvenció de 2.673 euros 
per donar suport a l’educació obli-
gatòria i postobligatòria d’infants 
de famílies amb pocs recursos de 
l’escola de Raphaël Lous Rafiringa 
de Madagascar. El projecte inclou 
l’arranjament i millora de les in-
fraestructures deteriorades amb el 
pas dels anys i l’adquisició d’equips 
físics i material d’estudi per a la bi-
blioteca, així com un pla formatiu 
per capacitar l’equip docent.

Silvia Díaz | Redacció

Proide va organitzar a final de maig un projecte per recaptar fons per al projecte de Madagascar

Je
SÚ

S 
cu

Él
la

r

La Regidoria d’Infància i Joventut i 
la Creu Roja organitzen del 4 al 29 
de juliol la quarta edició del curs de 
monitors en el temps de lleure, per a 
majors de 18 anys. Les inscripcions 
s’han de formalitzar a Can Tauler 
(Balmes, 16). El curs, que es farà 
de 9 a 14h, de dilluns a divendres, 
consta de tres fases, una teòrica, de 
100 hores; la pràctica, (150 hores), i 
la memòria (25 hores). La formació 
dóna accés a dos crèdits de lliure 
elecció i és reconeguda per la Se-
cretaria de Joventut de la Generali-
tat. El preu del curs és de 175 euros 
o bé de 155 per als socis del Club 
Jove. El departament i l’ong també 
fan de l’1 al 13 de juliol un curs de 
premonitors, que s’impartirà els di-
lluns, dimarts i dimecres, de 10 a 
13h, a Can Tauler. Els interessats 
han de tenir 15 anys com a mínim, 
i a la fi de la formació rebran el cer-
tificat de l’escola d’educadors de la 
Creu Roja Catalunya. El preu és 
de 25 euros o bé de 20 euros per 
als socis del Club Jove. En ambdós 
casos, les inscripcions es tanquen el 
23 de juny. 

Silvia Díaz | Redacció

INFÀNCIA I JOVENTUT

Les inscripcions s’han de formalitzar a l’Espai Jove can Tauler

Quarta edició del curs 
de monitor en el lleure

Imatge del curs de monitors del 2010
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 Vacances juvenils

El Servei d’Informació Juvenil (SIJ) 
oferirà assessorament als usuaris 
del 20 de juny al 28 de juliol so-
bre com preparar un viatge amb 
seguretat i a baix preu. Els dies 28 
i 30 de juny s’oferiran a Can Tau-
ler (18h) dues sessions durant les 
quals s’informarà de com iniciar la 
recerca de dades sobre un itinerari, 
quan és millor anar per lliure o bé 
contactar amb una agència i quina 
documentació s’ha de portar se-
gons quina sigui la destinació | SD

 

El Banc de Sang i Teixits (BST) s’instal·larà el 21 de juny a la sala institucio-
nal de la Casa de la Vila, de 17 a 21h. Les persones que vulguin col·laborar 
amb la donació han de pesar un mínim de 50 quilos, ser majors d’edat i no 
haver contret l’hepatitis C abans dels 12 anys | SD

> donació de sang a la Casa de la Vila el dia 21

> Campions en civisme i joc net
L’equip comunitari del Centre Cívic La Ribera va lliurar el 3 de juny els premis 
del Mundialet de futbol sala del barri al primer i segon equips classificats, als 
porters més constants, al millor jugador, al joc net i a la participació. El cam-
pionat té com a objectiu fomentar el treball en equip, la interculturalitat i el res-
pecte entre el jovent. En aquesta edició han pres part a l’activitat quatre equips 
de joves entre 11 i 15 anys procedents de diferents països com el Marroc, 
Pakistan, Mali i de Catalunya i la resta de l’Estat espanyol | SD

La junta local de l’Associació Espanyola contra el Càncer (AECC) munta el 
22 de juny una taula informativa davant la Casa de la Vila, de 10 a 13h, per 
informar la població sobre els riscos que comporta prendre el sol sense pre-
caució. Les voluntàries de l’AECC repartiran mostres de crema solar | SD

> Taula informativa sobre prevenció solar

L’ajuntament coopera amb tres 
països de l’amèrica Central i l’àfrica
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PARTICIPACIÓ CIUTADANA

La iniciativa va néixer fa gairebé 5 anys a la Ribera arran d’una proposta veïnal

La Xarxa d’intercanvi vol arribar a 
tots els centres cívics de la ciutat

La Xarxa d’intercanvi de Conei-
xements que funciona a La Ribe-
ra des de l’any 2007 vol arribar 
a tota la ciutadania. La iniciativa 
va néixer d’una proposta veïnal 
que l’equip tècnic del Centre Cí-
vic va acabar de definir per crear 
un espai d’intercanvi d’experièn-
cies en el qual una persona ofe-
reix les seves habilitats a canvi de 
rebre una formació, sense haver 
de pagar res. 
L’intercanvi i la reciprocitat són 
els principis d’aquest sistema, 
que no ofereix ni diplomes ni 
cap mena de titulació sinó ense-
nyaments de caire pràctic, per 
això no importa el nivell d’apre-
nentatge ni el país d’origen per 
participar-hi, segons indiquen els 
seus impulsors. “Volem que la 
Xarxa d’intercanvi arribi a tot 
arreu i el primer que creiem 
que s’ha de fer és crear un grup 
a cada centre cívic que s’ocupi 
d’aquest tema”, ha explicat el di-
namitzador de la Xarxa al barri 
de la Ribera, Sergio Escudero. 

Multitud de propostes. La Regi-
doria de Participació Ciutadana 
dóna suport a aquesta iniciativa 
i ha començat a distribuir la pu-
blicitat dels cursos que es podran 
fer a través de la Xarxa d’inter-
canvi: idiomes, informàtica per 
a diferents nivells d’usuaris, ae-
ròbic, dansa del ventre, massat-
ges, arts marcials, música, dansa, 

perruqueria, manualitats, cuina, 
jardineria, fotografia i restauració 
de mobles, entre moltes altres ini-
ciatives. Per a més informació, els 
interessats es poden adreçar als 
centres cívics, la Casa de la Vila 
o l’Ajuntament o consultar el web 
www.equipamentsmir.cat o bé l’espai 
a Facebook www.facebook.com/equi-
pamentsmir.cat. 

Silvia Díaz | Redacció

La Xarxa d’Intercanvi ofereix un taller de manualitats al Centre Cívic La Ribera El Casal de la Mina acollirà el 27 de 
juny el segon taller de cuina saluda-
ble adreçada a la gent gran organit-
zat per la Xarxa d’Equipaments de 
Participació Ciutadana i que coor-
dina la cuinera montcadenca Àn-
gels Puntas. En aquesta ocasió, els 
participants prendran nota sobre 
receptes per fer amanides. El preu 
de la sessió (18h) és de tres euros. 
El primer taller d’aquest cicle es 
va fer el 23 de maig i els assistents 

van aprendre com elaborar postres 
lleugeres per prendre especialment 
durant l’estiu.

Festa al Casal. L’equipament aco-
llirà el dia 19 una festa que arren-
carà a les 9h i clourà amb un ball. 
Durant tot el dia hi haurà petanca, 
tai-txí, l’actuació de la coral i la 
rondalla del Casal, el ball de ‘La 
Paloma’ i un dinar per a 350 per-
sones. El dia 18 (18h) es farà un 
festival de playbacks.

Silvia Díaz | Can Sant Joan

GENT GRAN

El casal de la Mina organitza una festa el dia 19 de juny

Taller de cuina amb plats 
lliures de colesterol

La cuinera Àngels Puntas, en primer terme, durant la sessió del 23 de maig passat

m
ir

ei
a 

n
o

n
el

l

Si
lV

ia
 D

Ía
Z



16 2a quinzena | Juny 2011Societat

Milers de fidels, segons les dades 
de l’organització, van participar a la 
40a edició del Rocío, que, del 9 al 
13 de juny, es va establir als terrenys 
de Mas Duran, al terme municipal 
de Montcada i Reixac, una activitat 
que impulsa la Federació d’Entitats 
Culturals Andaluses a Catalunya 
(FECAC). La missa de l’alba i la 
posterior processó de la imatge de 
la verge del Rocío pel recinte van 
posar punt i final el 13 de juny a 
una celebració que a Catalunya té 
el seu origen al 1971. 
Un total de 22 germandats integra-
des dins la FECAC van prendre 
part a l’activitat, que va presentar 
oficialment els seus simpecados da-

vant la imatge de la verge –situada 
a l’ermita habilitada a Mas Duran 
per a l’ocasió– el dia 12 al vespre, 
en un acte que va comptar amb 
la presència del president de la 
FECAC, Francisco García Prieto, 
qui va agrair a les entitats la seva 
presència. “Vosaltres sou les que 
doneu sentit al Rocío que és la 
festa de tots, per igual”, va expres-
sar García Prieto. Altres dos actes 
destacats del programa van ser la 
missa de romeros, el dia 12 al matí, i 
el rosari de l’aurora, la matinada de 
diumenge a dilluns.

Cinc dies de fervor religiós. Els rocieros 
van arribar a Mas Duran el dia 10 
a la tarda, procedents de l’església 

de Cerdanyola, on la verge roman 
tot l’any. Els participants van fer un 
recorregut fins a Montcada fent nit 
als Pinetons de Ripollet. La pluja 
va deixar el recinte enfangat, però 
això no va ser impedient perquè els 

membres de les germandats i de les 
entitats –com la montcadenca Ca-
pricho Andaluz– passessin cinc dies 
en un ambient lúdic i festiu, sense 
oblidar les tradicions religioses.

Si
lV

ia
 D

Ía
Z

MAS DURAN

Silvia Díaz | Mas Duran

El Rocío aplega milers 
de fidels de la verge
Les 22 germandats de la FEcac van prendre part a la festa

La temporada d’estiu de 
l’emissora municipal Montcada 
Ràdio (104.6fm i www.montcadara-
dio.com) arrencarà el 20 de juny. 
Els programes especialitzats, que 
ocupen la franja horària del ves-
pre, finalitza el dia 17 i la fórmula 
musical 104.6 omplirà aquests 
espais. Fins a final de juliol i du-
rant el setembre, l’actualitat local 
s’emetrà durant l’horari habitual, 
amb butlletins cada hora entre 
les 9.30 i les 18.30h i amb dos 
espais informatius, a les 13 i les 

19h. Durant tot el mes d’agost, 
l’emissora municipal connectarà 
amb COM Ràdio. 

Noves propostes. Les persones 
interessades a fer un programa 
de ràdio la pròxima temporada, 
que començarà a la tardor, poden 
presentar el seu projecte fins a 
final de juliol a l’adreça electrò-
nica som@laveu.cat. Els espais es-
pecialitzats els duu a terme una 
quarantena de col·laboradors i 
són, majoritàriament, magazines 
i programes musicals.

Silvia Díaz | Redacció

MITJANS LOCALS

L’emissora obre el termini per presentar nous projectes

Montcada Ràdio inicia 
la programació d’estiu

La Neus de Abril i en Juli Guiu condueixen ‘Aqualung’, un dels espais més veterans de la ràdio
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En el marc del programa d’accions 
per revitalitzar el Centre Comer-
cial El Punt impulsat per la nova 
gerència, la instal·lació organitza 
el 18 de juny un taller de reciclat-
ge per a nens i nenes que tindrà 
lloc, de 12 a 14h i de 17 a 20h, a 
la planta baixa del recinte, situat a 
Mas Rampinyo. L’activitat la diri-
giran membres de l’ong Humana, 
una associació que, des del 1987, 
realitza projectes de cooperació 
en àmbits com l’educació, la salut, 
la integració social i el desenvolu-
pament agrícola a alguns països 
de l’Àfrica i Àsia. Humana és es-
pecialment coneguda per la reco-
llida de roba de segona mà, que 
comercialitza i amb la qual obté 
fons per finançar les seves actua-
cions solidàries.

Silvia Díaz | Redacció

El punt organitza 
un taller infantil 
de reciclatge

La germandat de Santa Coloma fa la seva entrada a l’ermita amb el seu simpecado
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Més d’un centenar de persones va participar a la Festa de la primavera que va 
fer l’AV de Montcada Nova-Pla d’en Coll el 4 de juny davant del pavelló Miquel 
Poblet. La vetllada va incloure inflables per als infants i l’actuació del grup de 
majorettes de Martorelles. El moment de màxima afluència de públic va ser la 
botifarrada popular (imatge), al preu d’1 euro, i el ball de fi de festa | lR

> Èxit de la festa de Montcada nova 
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> La Sira i en drac, campions de Catalunya
Sira, la gossa teckel del montcadenc David Ferrer, es va proclamar campiona 
de la categoria mini en la VII Copa de Catalunya d’Agility que va tenir lloc a 
final de maig a Santa Coloma de 
Farners, en la qual van participar 
un total de 117 gossos. El gos coc-
ker Drac, de la veïna de Mas Ram-
pinyo Elisenda Huidobro, va ser 
tercer en la categoria midi. Durant 
l’esdeveniment es va aprofitar per 
lliurar els trofeus de la Lliga Catala-
na d’Agility, que s’ha disputat entre 
el setembre i el maig. La Sira és la 
campiona de la categoria Mini i el 
Drac, tercer del seu nivell | SD

La Xarxa d’Equipaments orga-
nitza activitats d’estiu durant la 
darrera quinzena de juny i tot el 
mes de juliol. Les inscripcions als 
cursos s’hauran de tramitar del 20 
de juny a l’1 de juliol. Can Cuiàs 
ofereix formació sobre salut i 
creixement personal (ioga i shiat-
su), expressió corporal, maquillat-
ge i anglès. El Grup de Dones del 
barri, per la seva banda, proposa 
intensius de flamenc i ball modern 
i pintura. Durant tot el mes també 
hi haurà servei de ludoteca, els di-
marts i dijous, de 17.30 a 19.30h. 
El Centre Cívic l’Alzina, a Terra 
Nostra, proposa un classe oberta 
de gimnàstica de manteniment 
tots els dimarts (18.30 a 19.30h), 
i monogràfics de cuina, bijuteria 
per a la canalla, collage, puntaires 
i una festa infantil que tindrà lloc 
el 17 de juny, a les 18h, amb balls, 
jocs de tot manera i un taller de 
maquillatge. 

Altres equipaments. El Centre Cí-
vic La Ribera oferirà jocs de taula 

al carrer tots els divendres de juliol 
(de 18.30 a 20h). El dia 25 tindrà 
lloc una gimcana infantil i juvenil, 
de 18 a 20h, i també s’han progra-
mat tres tornejos de futbol, els dies 
7 i 21 de juliol (18h) per a majors 
de 15 anys i el dia 14 (18h), per a 
menors d’aquesta edat. La Xarxa 
també ofereix activitats a la Casa 

de la Vila, com un taller de tai-txí 
i un altre de ioga, i al Casal de la 
Mina. L’equipament de gent gran 
farà una festa el 19 de juny durant 
tot el dia i el 18, un festival de 
playbacks a càrrec del grup de gim-
nàstica. Del 22 de juny al 22 de 
juliol hi haurà una exposició dels 
treballs dels alumnes del Casal.

PARTICIPACIÓ CIUTADANA

Silvia Díaz | Redacció

La Xarxa d’Equipaments ofereix 
cursos, tallers i activitats d’estiu
El programa s’oferirà als centre cívics can cuiàs, l’alzina i La Ribera, la casa de la Vila i la Mina

Fins al 23 de juny, la ciutadania podrà conèixer quines activitats fan la Xar-
xa d’Equipaments i les entitats durant tot l’any al Centre Cívic Can Cuiàs. 
El programa va arrencar el dia 14 amb tallers de maquillatge –imatge– a 
càrrec de l’Esplai Can Cu, al parc del Turó Blau. Les mostres de ball i dansa 
dels dies 18 i 19 són altres de les propostes destacades de la mostra | SD

> arrenca la mostra cultural de Can Cuiàs
Si

lV
ia

 D
Ía

Z

ce
D

iD
a 

D
aV

iD
 F

er
er

r



18 2a quinzena | Juny 2011Opinió

Fira de Can Sant Joan
Fa cinc anys que per la festa major 
del barri suportem les molèsties de-
rivades de situar les atraccions dels 
firaires al carrer Reixagó, un dels 
carrers amb més veïns de Can Sant 
Joan. A més del problema del soroll, 
la instal·lació de les atraccions en 
aquesta via suposa un perill real, 
ja que en situacions d’emergència 
com un incendi es fa impossible 
l’evacuació de les persones, sense 
esmentar els riscos que comporten 
les preses elèctriques o la possible 
fallada d’algun aparell. 
Per tot això, demano que les atraccions 
es traslladin a un lloc més convenient 
i segur per a aquesta finalitat –com la 
plaça de la Pedra o l’avinguda de la 
Ribera– i que el carrer Reixagó quedi 
lliure per altres activitats més apro-
piades com cinema al carrer, teatre 
o titelles. Sóc conscient que és molt 
precipitat traslladar la fira aquest any 
però, mentre no s’adopten solucions, 
demano que l’Ajuntament posi espe-
cial atenció en aspectes de la segu-
retat com el muntatge de les caixes 
elèctriques i les distàncies mínimes 
per al pas de vianants.  

Ildefons García
Can Sant Joan 

Agraïment especial
El 22 de maig, després de moltes 
setmanes d’un treball dur i esgota-
dor però infinitament satisfactori i 
agraït; després de moltes setmanes 
treballant colze amb colze amb tots 
els meus companys i col·laboradors 
de C’s, posant el nostre dia a dia 
més ganes i cor que recursos mate-
rials; deixant-nos la pell a cada acte, 
a cada taula, a cada missatge tra-
més als nostres veïns; finalment el 
nostre somni s’ha fet realitat. El 22 
de maig va ocórrer allò que fins feia 
tan sols uns dies ens semblava una 
fita, un somni impossible; 749 veïns 

van dipositar la seva confiança en la 
nostra candidatura i van voler acom-
panyar-nos en el camí d’entrada al 
nostre Ajuntament.
Jo, Carmen Romero Novo, he tingut el 
gran honor de ser elegida per aquests 
749 montcadencs com la seva repre-
sentant en el consistori. Jo, una mont-
cadenca més, una ciutadana com tu! 
he conegut el més gran dels privilegis 
que hom pot gaudir a la seva vida. 
Vull que aquesta nota serveixi com a 
mostra del meu agraïment a aquests 
veïns per la seu mostra de suport, però 
sobre tot vull que aquesta nota servei-
xi com a mostra del meu agraïment 
als meus companys i companyes de 
partit, per tot això us dedico aquestes 
paraules i us dic: Gràcies amics! En 
aquesta nova etapa dirigida a la polí-
tica, no us vull prometre res, però us 
puc assegurar que us mostraré el meu 
agraïment deixant-me la pell i l’ànima 
per no decebre-us mai. Gràcies a tots! 
Ens veurem molt aviat a la nostra casa 
comú, el nostre Ajuntament.

Carmen Romero Novo
Regidora de Ciutadans

Mobilitat
Sra alcaldessa, amb tot el respecte i 
consideració que es mereix, em per-
meto demanar-li que sigui receptiva a 
la següent exposició i doni les instruc-
cions que consideri oportunes per a la 
seva resolució. He escrit en diferents 
ocasions sobre la mobilitat en el barri 
de Terra Nostra, en especial referència 
als carrers Antoni Pujades i Montsant, 
però és que actualment la cosa (mo-
bilitat en els carrers d’aquesta zona) 
va de mal en pitjor. Avui m’he parat 
davant el rètol de prohibició d’apar-
cament del carrer Priorat i hi ha una 
filera de cotxes aparcats en ambdu-
es bandes dificultant la circulació (i 
mira que és ample). Així mateix, no 
hi ha senyalitzacions en els carrers 
Reixac, Cerdanyola... Són qüestions 

de mobilitat de fàcil solució i poc 
pressupost, només cal una mica d’ 
imaginació i interès a resoldre-les. 
Confio que donarà la deguda impor-
tància a aquest tema, que no és més 
que el dia a dia del nostre poble.  

Esteve Recasens
Terra Nostra

A reveure, SESA
Tot començà una tarda de dissabte 
quan els nostres pares ens van dur a 
la parròquia perquè uns amics seus 
els hi van dir que un grup de joves 
feien activitats diverses i gratuïtes 
per a infants. Aquell dia fou quan 
començà la nostra petita aventura 
que ha durat fins al dia d’avui, 20 
anys més tard, havent passat tot tipus 
d’aventures, experiències, vivències i 
amistats. Durant 20 anys hem pogut 
veure de tot, moments bons i dolents, 
moments de no parar de riure i d’altres 
de no poder parar de plorar, però so-
bretot, la tònica que ha imperat sem-
pre ha estat la d’unitat entre tots els 
que formem part. L’esplai és una roda 
que no para de donar voltes, un peix 
que es mossega la cua i és en aquesta 
metàfora on resideix l’èxit d’aquests 
anys. Així, en els seus inicis, els que 
eren els nostres monitors, varen aca-
bar sent companys nostres portant un 
grup i, de la mateixa forma, els nens 
i nenes als que nosaltres dúiem, han 
acabat sent companys nostres, i així, 
esperem, seguirà la roda.
El moment de sortir d’un cercle tan 
afectiu és com quan un fill marxa de 
casa per independitzar-se, fora de la 
influència de tot el que li ha acompa-
nyat durant aquest temps, deixant de 
formar part del dia a dia de la família, 
no decidint sobre els temes i els pro-
blemes quotidians. Però, com a fill, 
aquest no deixa pas de formar part de 
la família, sinó que només s’hi sepa-
ra i en èpoques de festa o necessitat 
aquest torna a casa perquè sap que ell 

mai deixarà de formar part d’aquest 
nucli. I és així com nosaltres ho pen-
sem. Creiem que l’esplai no deixa de 
ser una família i nosaltres no volem 
deixar de formar-ne part mai. Així, 
igual que ara si ens trobeu al carrer 
us dirigiu a nosaltres com “en Ramon 
i la Roser de l’esplai”, si us plau, no 
deixeu pas de fer-ho.
Nosaltres ajustem la porta d’una de 
les èpoques més maques de la nostra 
vida, però no la tanquem, no girem 
full, perquè no la volem oblidar, sinó 
que simplement creiem que aquesta 
és l’evolució que cal fer. Moltes grà-
cies a tots pels moments que foren, 
són i seran part de la nostra vida.

Ramon i Roser Vilar Gavaldà
Monitors de l’esplai SESA

‘Espanyol qui no voti’
Penosa me pareció la consigna que 
promulgó el grupo de gigantes de 
Alella para animar a los niños que 
les seguían durante las fiestas de 
Montcada. Desde aquí quiero denun-
ciar el hecho de que en una fiesta 
infantil en la que se trata de que los 
niños disfruten ajenos a cualquier 
tipo de conflicto e ideología política, 
estos “señores” que ha contratado 
el Ayuntamiento con el dinero de to-
dos los contribuyentes se dediquen 
a proferir consignas políticas anties-
pañolas tales como “Voti, voti, voti, 
espanyol qui no voti”, consignas que 
ninguno de nuestros hijos entiende 
ni necesita entender en la edad en la 
que se encuentran. Señores gober-
nantes, ténganlo en cuenta para que 
no vengan nunca más. 

José Martínez García
Montcada

Fe d’errates
L’entrenadora de judo del Font Freda es Alicia 
Alonso i no Vanessa Fernández com apareix a 
la pàgina 31 de l’anterior número de La Veu. 
I l’horari del Casal d’Estiu serà de 9 a 13.30h i 
no de 9 a 13h, com vam publicar.

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, l’1 de juliol

el clic

amics per sempre

Som un grup de 35 exalumnes 
de la desapareguda Academia 
Cervantes de Can Sant Joan 
que, 34 anys després d’acabar 
la nostra escolarització, ens 
vam retrobrar el 28 de maig. 
El sopar va ser molt emotiu, 
divertit i agradable ja que vam 
tenir l’oportunitat de recordar 
la nostra infantesa i comprovar 
com havia passat del temps.
Volem enviar una salutació a 
tots/es els/les companys/es 
que no van poder assistir-hi.
Promoció 1976-1977

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
nou govern
L’11 de juny va arrencar el nou 
mandat 2011-2015 que, un 
cop més, tornarà a estar sota la 
direcció del PSC i CiU. Ambdues 
forces van pactar l’acord poques 
hores abans del Ple d’investidu-
ra després de 15 dies de nego-
ciacions en què els socialistes 
es van plantejar la possibilitat 
de fer un canvi cap a l’esquerra 
i apostar per ICV-EUiA. Final-
ment, però, la balança s’ha in-
clinat del costat de CiU, amb qui 
el PSC comparteix l’experiència 
dels tres últims mandats.
La sociovergència es mantindrà, 
en principi, quatre anys més 
i ho farà des de la continuïtat, 
atenent al cartipàs que s’ha 
aprovat. La distribució de les 
àrees i de les responsabilitats 
entre ambdues forces seguirà 
sent pràcticament la mateixa 
que durant l’últim mandat. Tam-
bé es mantenen algunes de les 
problemàtiques pendents de re-
soldre. La crisi és, sens dubte, 
una de les principals a afrontar. 
La manca de recursos obligarà a 
prendre decisions dures i a mar-
car noves prioritats.
Però també hi ha altres qüesti-
ons que preocupen com ara el 
permís que ha obtingut Lafar-
ge de la Generalitat per cremar 
residus sòlids i industrials. O 
el soterrament de la línia de 
Portbou, encara sense assig-
nació pressupostària del govern 
central. Tampoc no se sap quan 
començaran les obres del nou 
institut Montserrat Miró, o de la 
residència per a la gent gran Les 
Vinyes o del futur Hospital.
Ve segurament una de les eta-
pes més dures des de l’inici de 
la democràcia i gestionar-la amb 
èxit dependrà tant de l’estratè-
gia dels governants com del grau 
d’implicació i participació que 
es vulgui donar a la ciutadania.

Fa dies que al meu carrer hi ha un vehicle aparcat amb les quatre 
rodes punxades i aspecte d’abandonat. Què cal fer en aquests casos? 
S. a. Terra Nostra

En primer lloc, el que convé és descartar que no es tracti d’un 
vehicle robat, així que cal avisar la Policia Local amb el nombre de 
matrícula perquè es pugui fer aquesta comprovació. Quan, pel seu 
estat de deteriorament, un vehicle presenta signes d’estar aban-
donat el procediment a seguir és comunicar-ho també a la Policia 
Local per poder localitzar el propietari i demar-li que el retiri ja que 
és la seva responsabilitat fer-se’n càrrec. En cas que no ho faci, 
s’inicien els tràmits judicials corresponents | M. Carmen Porro, 
presidenta de l’Àrea Interna (PSC)
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Concert de fi de curs
A càrrec de les corals Mare de Déu 
del Turó, Nou Món i Amarant

19 dE JuNy, 19.30h
ESGléSIA dE SANtA ENGRàCIA

21 dE JuNy, 17h
CASA dE lA VIlA

17 l divendres
Hora del conte. ‘L’aventura de la Lola’, 
a càrrec de Marta Esmarats. Hora: 18h. 
Lloc: Biblioteca de Can Sant Joan.

Inauguració. De l’exposició dels tallers 
d’art infantils. Hora: 19.30h. Lloc: Casa 
de la Vila.

18 l dissabte
Visita. ‘Botigues centenàries’. Hora: 11h. 
Lloc: Plaça de l’Àngel. Organitza: Funda-
ció Cultural Montcada.

Taller. De titelles. Hora: De 12 a 14h i 
de 17 a 20h. Lloc: Centre Comercial El 
Punt.

Espectacle. De play-backs dels alumnes 
del taller de gimnàstica del Casal de Gent 
Gran Casa de la Mina. Hora: 18h. 

Ballada. De sardanes amb la Cobla Pre-
mià. Hora: 19h. Lloc: Plaça del Poble. 
Organitza: Agrupació Sardanista de Te-
rra Nostra.

Teatre. ‘El testament’, del Grup de Do-
nes de Can Cuiàs. Hora: 21h. Lloc: Cen-
tre Cívic Can Cuiàs.

Sortida. Caminada nocturna. Hora: 23h. 
Punt de sortida: Local del CEAV (Bateria, 
29 de Can Sant Joan). Organitza: CEAV.

19 l diumenge
Festa. Al Casal de Gent Gran Casa de 
la Mina. Hora: 9h. Organitza: Xarxa 
d’Equipaments.

Visita. ‘Descoberta de Collserola’. 
Hora: 11h. Lloc: Vestíbul metro estació 
Montbau-Barcelona. Organitza: Funda-
ció Cultural Montcada.

Concert. De fi de curs de la Coral Mare 
de Déu del Turó, amb les corals Nou Món 
i Amarant. Hora: 19.30h. Lloc: Església 
de Santa Engràcia.

21 l dimarts
Jornada. De donacions de sang. Hora: 
17h. Lloc: Casa de la Vila. Organitza: 
Banc de sang i teixits.

Taula-rodona. Sobre el mercat de l’art. 
Hora: 20h. Lloc: Auditori Municipal.

22 l dimecres
Inauguració. De la Festa Major de Can 
Sant Joan. Hora: 18.30h. Lloc: Plaça 
Bosc.

Inauguració. De l’exposició dels alumnes 
del taller de Photoshop. Hora: 19.30h. 
Lloc: Kursaal.

23 l dijous
Festa. Arribada de la Flama del Canigó. 

Hora: 20h. Lloc: La Unió. Organitza: El 

Cim i altres entitats (veure pàgina 23).

Revetlles. Al carrer Major, a la Ribera, 

a Can Cuiàs i a Can Sant Joan (veure 

pàgines de Cultura). 

27 l dilluns
Xerrada. ‘Consum: la normativa aplicable 

a les vendes’, a càrrec de Santiago Vicen-

te. Hora: 15h. Lloc: Casa de la Vila.

Taller. Cuina sense colesterol, a càrrec de 

M. Àngels Puntas. Hora: 17h. Lloc: Casal 

de Gent Gran Casa de la Mina.

30 l dijous
Concert. Aula oberta dels tallers de 

guitarra, teclat, cant i música. Hora: 

19.30h. Lloc: Auditori Municipal.

1 l divendres
Concert. Aula oberta dels cursos de 

guitarra elèctrica. Hora: 19.30h. Lloc: 

Auditori Municipal.

ajuntament 935 726 474
ambulàncies 061
atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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Rivas, c. conca,10
Duran, av. terra nostra, 37
J.Recasens, av.catalunya, 65
Guix, c. major, 25
Miró, c. orquidea, 8
J.Relat, c. major, 89
Pardo, c. masia, 2
Vila Nieto, països catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume i, 26

17 18 19

24 25 2621 22 2320

27

Vila pardo pardo

Duran J.Vila J.VilaV.nieto J.relat rivasrecasens 

Duranrecasens V.nieto J.relatGuix

29 130
V.nieto V.nieto

2 3

                                            juny/juliol

Donacions de sang
Organitza: Banc de Sang i Teixits

Tel. 935 751 289 | De dimarts a dissabte: 17 a 21h. Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888 | De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge:10 a 14h

Tel. 935 651 122 | De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Mostra dels 
alumnes dels 
tallers d’art 
infantil 

17 de juny, 19.30h

Exposició

ESCoLa dE TaLLa 
I ESCULTURa
Fins al 3 de juliol

sala 
principal

EXpoSICIó
alumneS Del curS 
De pHotoSHop
Del 21 de juny al 17 de juliol
Sala Sebastià Heredia

AULA OBERTA
Grup De rocK i Guitarra elÈctrica
6 de juliol, 19.30h
 Sala Joan Dalmau

Aula oberta

dE gUITaRRa, 
TECLaT I CanT
30 de juny, 19.30h

28
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Tot i que la Festa Major ha vist 
reduït el nombre d’activitats del 
programa en els últims dos anys, 
el cert és que la Regidoria de 
Cultura ha aconseguit mantenir 
la qualitat i la diversitat de pro-
postes amb l’objectiu d’arribar 
al màxim de públic. Enguany 
les dues apostes més costoses 
del programa en relació al pres-
supost global –que se situa al 
voltant del 120.000 euros– han 
estat el concert de La Pegatina 
i l’actuació de l’orquestra Ma-
ravella. La banda de rumba va 
actuar  el 10 de juny a l’escenari 
de l’Espai Poblet davant de més 
de 2.000 persones, que van su-
portar estoicament la pluja que 
va caure a l’hora del concert. 

Bon ambient. Les casetes, un to-
tal de 14, van dinamitzar l’am-
bient de l’Espai Poblet que s’ha 

convertit en un punt neuràlgic 
de la festa. “És un espai que ha 
funcionat molt bé i que conti-
nuarem potenciant”, ha dit la 
presidenta de l’Àrea Social, Mar-
ga Vilalta. La Comissió de Fes-
tes Alternatives reivindica que la 
gestió de l’Espai Barraques tor-
ni a mans de les entitats. L’altre 
referent del programa va ser el 
carrer Major que, guarnit com 
un Mercat Medieval, va concen-
trar un bon nombre d’activitats 
per al públic infantil com l’esco-
la de cavallers, tallers artesanals 
i espectacles itinerants com Etz-
zio el Mag, Krakort el Follet, el 
Musicòleg, el duel de gralles i 
les lluites medievals. “Hem in-
tentat reforçar les propostes 
del Mercat per compensar la 
reducció dels espectacles”. El 
de circ, a càrrec del grup Zahir, 
va omplir la plaça Joanot Mar-
torell.

FESTA MAJOR 2011

El concert de La pegatina va concentrar més de 2.000 fans que van desafiar la intensa pluja per gaudir d’un xou de dues hores

Les casetes dinamitzen l’ambient de l’Espai 
poblet, un dels punts d’atracció del programa
Laura Grau | Redacció

Cultura
laveu.cat/cultura

pàg. 23

FESTES dE BaRRI
Can Sant Joan i La Ribera 
programen activitats lúdiques

pàg. 24

ToRna La FLaMa
El Cim portarà la torxa des del 
Canigó a Montcada el 23 de juny
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La banda montcadenca La Pegatina va fer un concert de dues hores amb temes dels seus tres àlbums, ‘Al carrer!’, ‘Via Mandarina’ i ‘Xapömelon’

El públic va seguir el pregó de Pep Callau, situat al balcó de la Casa de la Vila amb les autoritats, des del carrer enmig d’una pluja de confetti L’Espingari va omplir la plaça de l’Església el primer dia de la festa amb un concert d’havaneres
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FESTA MAJOR 2011

Els millors vídeos i prop de 100 fotos a
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La banda montcadenca La Rubia del Fa va actuar la nit dissabte a l’Espai Poblet

La sardinada de la Font Pudenta va ser multitudinària

El grup Zahir Circo va actuar a la plaça Joanot Martorell davant de mig miler de persones

El grup Xarop de Canya va amenitzar la cercavila tradicional amb la participació dels gegants de Montcada i d’Alella

Concurs d’arròs de l’AV de Montcada Nova

L’Orquestra Maravella va actuar per partida doble, amb un concert la tarda i un ball de nit a la pista coberta municipal

Les súper famoses fruites del grup Macedònia van cantar i fer ballar el públic a l’escenari de l’Espai Poblet 

El Correbars del Casal Popular El Brot va congregar més d’un centenar de joves a diferents punts del carrer Major

Les puntaires no van faltar a la cita de cada any amb la festa
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Etzzio El Mag va divertir grans i petits amb un espectacle itinerant pel Mercat

La Colla de Diables de Can Sant Joan va fer un correfoc des del carrer Domènec Fins fins a la Rambla dels Països Catalans

El Follet Krakort va recòrrer el Mercat Medieval
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Cursos de català al juliol
El SLc clou la temporada amb una visita a Les Maleses

FORMACIÓ

Els tallers d’art celebren la fi de curs 
amb una exposició sobre els fars
La sala acollirà a partir del 22 de juny els treballs dels alumnes dels tallers de photoshop

KURSAAL

Fars de tots els tamanys, co-
lors i perspectives protagonit-
zen la mostra de fi de curs dels 
alumnes dels tallers municipals 
d’art per a joves i adults. L’ex-
posició es va inaugurar el 3 de 
juny a la sala Sebastià Heredia 
del Kursaal i va comptar amb 
la presència d’una cinquantena 
de persones. Els professors Eva 
Sereno i Maese Pérez van ser 
els encarregats de presentar la 
mostra, acompanyats per l’al-
caldessa, M. Elena Pérez (PSC), 
i d’Amèlia Morral (CiU) –en 
un dels seus últims actes com a 
regidora de Cultura. Maese va 
aprofitar la mostra per anunciar 
que deixa els cursos per iniciar 

una nova aventura personal, 
l’obertura de la seva pròpia es-
cola d’art. “Ha estat un plaer 
treballar per a l’Ajuntament i 
una experiència gratificant”, 
va dir en un emotiu discurs en 
què es va acomiadar dels seus 
alumnes. A partir del dia 22 el 

Kursaal acollirà les fotografi-
es dels alumnes dels cursos de 
Photosop que s’imparteixen a 
la Casa de la Vila. Pel que fa als 
tallers d’art infantil (de 5 a 11 
anys), els seus treballs s’exposa-
ran a la Casa de la Vila a partir 
del dia 17. 

Pilar Abián | Redacció
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A dalt, Maese Pérez posa amb els seus alumnes. Abaix, Eva Sereno amb les seves aprenents 

Els alumnes de música, teclat, 
guitarra i cant protagonitzaran 
una aula oberta a l’Auditori Mu-
nicipal el 30 de juny (19.30h) 
amb l’objectiu de mostrar els 
coneixements adquirits durant 
el curs. Els qui fan guitarra elèc-
trica faran l’exhibició l’1 de juli-
ol, també a l’Auditori (19.30h). 

L’última aula oberta del curs 
tindrà lloc el 6 de juliol al Kur-
saal (19.30h) i anirà a càrrec del 
grup de rock i guitarra elèctrica. 
Els cursos d’expressió musical 
de l’Ajuntament han comptat 
amb 110 alumnes, xifra similar 
a la dels tallers d’arts plàstiques 
i visuals | lG

Els cursos d’expressió musical fan aules obertes

El grup d’alumnes dels cursos del Servei Local de Català que van prendre part en la visita guiada al jaciment íber de Les Maleses el 4 de juny

Els dies 21 i 22 de juny s’obre 
la matrícula dels cursos que el 
Servei Local de Català farà al 
juliol. L’oferta inclou un grup de 
conversa els dilluns, dimecres i 
dijous, de 9.30h a 12h (del 4 al 
20 de juliol) i un curs del nivell 
Bàsic II, de dilluns a dijous de 
9.30 a 11.45h (del 27 de juny 
al 28 de juliol). Les inscripcions 

s’han de fer de 10 a 13h al SLC. 
D’altra banda, els alumnes dels 
cursos de català, juntament amb 
els participants en el programa 
Voluntariat per la llengua, van 
prendre part el 4 de juny en en 
l’acte de cloenda de la temporada 
2010-2011, que va consistir en la 
projecció d’un audiovisual sobre 
els íbers al Museu i una visita al 
poblat de Les Maleses.

Laura Grau | Redacció
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El Cim i altres entitats recuperen
la tradició de la Flama del Canigó
L’acte tindrà lloc el 23 de juny i finalitzarà amb una revetlla popular al carrer Major

SANT JOAN

La tradició de la Flama del Ca-
nigó, el foc que ha d’encendre 
les fogueres de Sant Joan, tor-
narà a celebrar-se a Montcada 
gràcies a la iniciativa del Cen-
tre Excursionista El Cim, que 
ha aconseguit implicar en l’or-
ganització de l’acte una desena 
d’entitats, entre les quals hi ha 
la Fundació Cultural, l’Abi, 
l’AV de Montcada Centre, 
Montcada Centre Comerç, El 
Brot, els Diables de Can Sant 
Joan, l’Ajmir-CAJEI i la Co-
ordinadora d’Associacions per 
la Llengua (CAL). Membres 
d’El Cim recolliran la Flama la 
matinada del 23 de juny al cim 
del Canigó i la faran arribar a 
Montcada amb cotxe. 

Relleus. La torxa serà rebuda 
a La Unió (20h) i, tot seguit, 
s’ini ciaran els relleus pels car-
rers de Montcada, a càrrec de 
membres de la Joventut Atlèti-
ca Montcada (JAM). La segona 
parada serà a la plaça Bosc de 

Can Sant Joan, on serà rebuda 
pels Diables que guardaran el 
foc de la flama per al seu cor-
refoc. A partir de les 21h la 
flama retornarà cap al centre, 
on l’estarà esperant una comi-
tiva per conduir-la, enmig d’un 
passadís de bengales, fins al 
carrer Major on s’encendrà un 
pebeter construït per a l’ocasió. 
A les tres parades de la torxa, 
es farà la lectura del manifest i 
una explicació de la simbologia 

de la flama per part de la Fun-
dació Cultural. “Ens fa molta 
il·lusió recuperar aquesta tra-
dició dintre dels actes del nos-
tre 25è aniversari, tot i que la 
voluntat és que es faci cada 
any a partir d’ara”, ha dit el 
president d’El Cim, Alfred Ca-
nals. A continuació començarà 
la revetlla de Sant Joan. Hi hau-
rà taules, cadires i servei de bar. 
El menjar i les coques els ha de 
portar cadascú. 

Laura Grau | Redacció

Un dels actes de rebuda de la Flama del Canigó celebrat al carrer Major l’any 1993
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FESTA MAJOR DE CAN SANT JOAN
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Una matinal d’spinning i un concert 
de música metal, principals novetats
Els actes començaran el 22 de juny amb una gimcana i clouran el 26 amb un concert d’havaneres

Del 22 al 26 de juny Can Sant 
Joan viurà la seva festa major 
amb un ampli programa d’ac-
tivitats que promou la Comis-
sió de Festes, formada per di-
ferents entitats del barri com 
l’AV, el CEAV i Els Diables. El 
programa segueix la línia d’edi-
cions anteriors, però també in-
corpora algunes novetats com 
un concert de música metal, el 
dia 24, amb els grups Sorpren-
dente, Mescaleros i Stop Stop 
(23h) i una matinal d’spinning, 
el dia 25 (10h). Ambdues acti-
vitats es faran a la plaça Bosc. 

Novetats. Aquesta plaça també 
serà l’escenari de l’arribada de 
la Flama del canigó el dia 23 
(21h), un acte que organitza El 
Cim. Els Diables seran els res-
ponsables de rebre la torxa que 
encendrà el correfoc previst a 
les 22h. Una altra novetat és 
que a la bicicletada del dia 24 
fins a Can Zam també s’hi po-
drà participar amb patins. 

Laura Grau | Montcada

Els alumnes de l’escola El Viver protagonitzen el pregó i el festival del primer dia de la festa

 

La Ribera celebra la seva festa 
major del 23 al 26 de juny. El pro-
grama arrencarà amb jocs tradi-
cionals per a la canalla, a les 18h. 
A partir de les 23h, hi haurà una 
revetlla popular amb l’orquestra 
Pablo Ropany y su banda. El dia 
24, s’ha programat una matinal 
de tallers infantils i, a la tarda, un 
espectacle de titelles. Per sopar, 
botifarrada popular. Una troba-
da de puntaires, artesania per a 

nens i una gimcana infantil seran 
els actes centrals del 25, que 
acabarà amb una discoteca mò-
bil (23h). L’últim dia començarà 
amb atraccions d’infablables i 
una festa de l’escuma. La cloen-
da consistirà en una xocolatada 
(20h). “Hem volgut potenciar 
les activitats infantils i que n’hi 
hagi almenys una cada dia”, ha 
dit el president de l’AV de la Ribe-
ra, Jaime Imbernón | lG

La Ribera també celebra la seva festa anual

Més de 200 persones van participar en la festa anual de l’associació 
Amics de Reixac el 12 de juny a l’esplanada de l’església de Sant Pere 
de Reixac. La jornada va començar amb l’assemblea general de socis i 
va continuar amb una ballada de sardanes i l’arrossada popular al mig-
dia. A la tarda el duet L’Esquitx va fer ballar el públic assistents. L’entitat 
prepara la revetlla de Sant Pere l’1 de juliol (21h) | lG

> nova fase de consolidació de Les Maleses
Durant el mes de maig es va dur a terme una nova fase de la consolida-
ció de les estructures arquitectòniques del jaciment ibèric Les Maleses, 
en el marc del conveni de col·laboració entre els dos ajuntaments que 
comparteixen el poblat, Montcada i Sant Fost de Campsentelles. Enguany 
només ha estat possible consolidar els murs de dues cases a causa de les 
restriccions pressupostàries | lG

> Taula rodona sobre el mercat de l’art 
En el marc de l’exposició dels alumnes de talla i escultura que acollirà 
l’Auditori fins al 3 de juliol, s’ha programat una taula rodona sobre el mer-
cat de l’art el 21 de juny al mateix equipament (20h), en la qual partici-
paran els escultors Jorge Egea i Ferran Serrano, el col·leccionista Josep 
Blanch i el crític i galerista Joan Sala | lG

> Els amics de Reixac celebren la festa anual
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NOVEL·LA hISTòRICA
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D’esquerra a dreta, Elisa Riera, Miquel Sánchez i Neus Vinyals, del Cercle Cultural Montcada

L’escriptor i historiador Miquel 
Sánchez va presentar a l’Abi el 3 
de juny la seva primera novel·la 
‘La terra de Thule’, acompanyat 
de l’escriptora Elisa Riera i la re-
presentant del Cercle Cultural, 
Neus Vinyals, entitat organit-
zadora de l’acte. L’obra, escrita 
en primera persona, la protago-
nitza l’almirall Cristòfor Colom, 
que fa balanç de les dones que 
han passat per la seva vida i de 

l’aventura americana, “guiada 
exclusivament per interessos 
econòmics i no tant per una 
voluntat evangelitzadora ni ci-
vilitzadora” –va dir Sánchez, qui 
considera que Colom va portar a 
Amèrica “un model econòmic 
de depredació que es va man-
tenir fins al segle XIX”. L’autor 
recrea un Colom messiànic, que 
fins al final de la seva vida no va 
admetre que no havia arribat a 
les terres del Japó i la Xina. 

Laura Grau | Montcada

el retro-visor
Laura grau

Fundació Cultural Montcada

Per la festivitat de Sant Joan Bap-
tista se celebra tradicionalment 
la Festa Major de Can Sant Joan. 
Des del final dels anys cinquanta, 
aquestes festes s’iniciaven amb 
una processó de la imatge de 
Sant Joan pels carrers del barri, 
fins i tot abans de 1962, moment 
en què es va inaugurar el nou 
temple parroquial. Avui dia aquest 

ritus religiós ja no es fa, però es 
manté viu l’esperit de la festa, que 
ha estat molt participativa des de 
sempre. El centre neuràlgic de la 
festa era l’envelat, que s’ubicava 
a la zona dels safarejos públics, 
on estaven els antics parvularis. 
A l’envelat, a més dels balls de 
tarda i nit, s’organitzaven vetlla-
des de boxa, representacions de 

teatre amb actors del mateix bar-
ri i del quadre escènic de l’Abi, 
concursos, varietés, espectacles 
de pallassos i, fins i tot, desfilades 
de moda. Fora de l’envelat eren 
tradicionals les gimcanes, les car-
reres de sacs –com la de la foto– i 
tota mena d’activitats destinades 
a la població infantil i juvenil del 
barri. 

Can Sant Joan, la festa al carrer
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Una carrera de sacs al carrer Reixagó durant una festa major de la dècada de 1970 quan encara molts carrers no estaven asfaltats

Per la festivitat de Sant Joan Baptista, el barri celebra tradicionalment activitats populars

Sánchez recrea un Colom 
‘messiànic i àvid d’or’
L’historiador i escriptor presenta la ‘La terra de Thule’ a l’abi
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Esports
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VI MILLa URBana 
Abdelkabir Zaroual i Núria 
Puig guanyen les curses 
absolutes de la prova local

BTT  
La ciclista montcadenca Anna Villar 
ha acabat en tercera posició a 
l’Open d’Espanya XCO 

pàg. 30 pàg. 28 
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“Ha estat molt enriquidor 
perquè hem gaudit del millor 
futbol base de Catalunya”. 
Així resumeix el president de 
l’EF Montcada, Manel Trias, 
l’experiència d’haver acollit la 
segona Festa del Futbol Català, 
que va tenir lloc els dies 11 i 12 
de juny a l’estadi de la Ferreria 
–on es van jugar els partits de 
futbol– i al pavelló Miquel Po-
blet, que va ser la seu dels matxs 
de futbol sala. Durant les dues 
jornades, es van disputar un to-
tal de 18 finals entre els millors 
clubs catalans de cada catego-
ria. Tots els enfrontaments van 
ser molt igualats i una mostra 
d’això és que alguns partits es 
van haver de decidir a la tanda 
de penals. 

Èxit de públic. Les grades de 
l’estadi i del pavelló van regis-
trar una excel·lent entrada i, 
segons fonts de l’IME i la Fe-
deració, les competicions van 
aplegar al voltant d’unes 10.000 
persones durant els dos dies 
de partits. El fins ara regidor 
d’Esports, Juan Parra (PSC), 
ha fet una valoració molt po-
sitiva perquè “hem vist futbol 
de primera categoria a nivell 
de formació i s’ha viscut un 
gran ambient esportiu”, ha 
manifestat l’edil, qui ha agraït 
a la Federació “la confiança 

dipositada en nosaltres i els 
clubs montcadencs per acollir 
les finals dels campionats de 
Catalunya”. El pavelló M. Po-
blet també es va omplir en els 
diferents partits, que van tenir 
lloc dissabte durant tot el dia i 
diumenge al matí. L’FS Mausa 
també ha col·laborat amb la 
Federació en l’organització i la 
logística dels enfrontaments de 
futbol sala. El seu gerent, Pe-
dro Litrán, també s’ha mostrat 
satisfet de la Festa del Futbol 
perquè Montcada ha tingut 
l’oportunitat de veure en acció 
els futurs cracks catalans.

Sílvia Alquézar | Redacció

II FESTA DEL FUTBOL CATALÀ

Montcada gaudeix amb l’elit del 
planter en futbol i futbol sala
Les finals dels campionats de catalunya es van disputar entre l’11 i el 12 de juny al pavelló M. poblet i a l’estadi

Una jugada del partit que van protagonitzar els conjunts juvenils de la Damm i l’Espanyol, que finalment es va endur el títol en vèncer per 2-0

ESCACS

Sílvia Alquézar | Redacció

L’open Vila de 
Montcada es 
fa al Kursaal a 
partir del dia 25

L’Espai Kursaal de Can Sant 
Joan acollirà entre el 25 de 
juny i el 3 de juliol la dinovena 
edició de l’Open Internacional 
d’Escacs Vila de Montcada, 
que enguany comptarà amb la 
participació d’un centenar de 
jugadors entre els quals hi ha 
10 Grans Mestres, 7 Mestres 
Internacionals i 5 Mestres Fide. 
El número 1 del rànquing és 
l’argentí Fernando Peralta, del 
Cerdanyola, amb un ELO de 
2.608 punts. El segon jugador 
amb millor puntuació és el 
francès Matthieu Cornette, de 
la UE Montcada, amb un ELO 
de 2.562 punts. Enguany, el 
Grup B també tindrà nou ron-
des com el Grup A, on juguen 
els escaquistes amb més ELO. 
La UE Montcada, que organit-
za l’esdeveniment, repartirà un 
total de 7.000 euros en premis 
–1.000 més que l’edició ante-
rior. El guanyador del Grup 
A obtindrà un guardó i una 
aportació en metàl·lic de 1.200 
euros i el primer classificat del 
Grup B s’endurà un premi de 
300 euros. Aquest any, una 
altra de les novetats és que es 
farà al matí un curs de moni-
tors base FEDA entre el 27 de 
juny i l’1 de juliol. L’Open està 
inclós en el vuitè Circuit Inter-
nacional amb la categoria A-A. 
El lliurament de premis tindrà 
lloc l’últim dia de competició, a 
les 14.30h al Kursaal.Al matx entre els equips femenins base, l’Esplugues va vèncer el Mataró per 6 gols a 4 
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L’FS Mausa ha acabat en tercera 
posició al Grup Primer de Pri-
mera B, amb 61 punts, a tres de 
diferència del segon classificat, 
l’Arenys de Munt. Els montca-
dencs no han pogut aconseguir 
l’ascens matemàtic a Primera A 
i ara resten pendents de poder 
aconseguir pujar a la categoria 
superior si hi ha alguna renúncia 
d’un club. “Encara no hi ha res 
confirmat, però la Federació 
ens ha comentat que els grups 

no estaran tancats fins a mitjan 
juliol”, ha indicat el gerent, Pedro 
Litrán.

Darrer partit. El Mausa va per-
dre per 7-3 a la pista del Lloret 
a l’última jornada de lliga, un 
resultat que “no és el millor 
comiat per a jugadors tan im-
portants que es retiren com 
Javi o Miguelito i tampoc ha 
estat la meva millor forma de 
dir adéu”, va comentar el tècnic 
Juan Antonio Jaro, que deixa el 

club després de tres temporades 
a Montcada. L’entrenador consi-
dera que ha estat una temporada 
“molt positiva, ja que hem do-
nat la cara sense tenir la millor 
plantilla del grup”. Respecte al 
seu pas pel club, Jaro ha mostrat 
el seu agraïment al treball realit-
zat pels seus jugadors, que moltes 
vegades “s’han sentit sols”, i qua-
lifica aquests tres anys amb un 
“notable”. La propera tempora-
da Jaro dirigirà el Vall de Tenes, 
també a Primera B.

El club ha renovat l’entrenador, iván Rodríguez, per donar continuïtat al projecte actual

La directiva del CD Montcada, 
presidida per Modesto ‘Tato’ 
Sanchís, continuarà al capdavant 
del club fins l’abril del 2012, any 
que acaba el seu mandat i s’han 
de convocar eleccions per escollir 
nova junta. Així ho va anunciar 
el responsable de l’entitat en una 
reunió informativa amb els socis 
que va tenir lloc el dia 5 de juny 
abans de l’últim partit de lliga 
contra el Can Fatjó. El president 
també va confirmar la renovació 
per una temporada més del tèc-
nic, Iván Rodríguez, per donar 
continuïtat al projecte. “Tot i no 
tenir experiència a la categoria, 
l’entrenador ha fet una bona fei-
na amb una plantilla molt jove”, 
ha indicat Sanchís. El CD Mont-
cada va celebrar la permanència a 
Primera Catalana al darrer matx 

de la competició. Els verds, ja re-
laxats perquè tenien la salvació 
confirmada des de feia una jorna-
da, van perdre contra el conjunt 
de Rubí per 0-2. “Estem molt con-
tents perquè ja portem quatre 
temporades a la categoria, re-
mant a contracorrent, però som 
aquí”, ha remarcat el president. 
Per la seva banda, l’entrenador 
ha destacat el patiment de la cam-
panya en la lluita per la salvació i 
ha lloat, sobretot, la plantilla: “Té 
molt de mèrit que un equip tan 
jove i sense experiència a Prime-
ra hagi aconseguit la permanèn-
cia a falta d’una jornada; tot és 
gràcies al seu esforç i treball”. 
El capità verd, Sergio Fernández, 
considera que “no hauria estat 
just que baixar perquè no hem 
estat en llocs de descens en tot el 
campionat”, ha manifestat el de-

fensa montcadenc, qui ha agraït el 
suport de l’afició “que es mereix 
un 10”. Al final del matx, el club 
va homenatjar el defensa Jordi Sal-
vanyà, que penja les botes.

FUTBOL. CD MONTCADA

La directiva verda complirà el seu 
mandat que acaba a l’abril del 2012

Sílvia Alquézar | Redacció

Una selecció de veterans del Sant Joan es va enfrontar a un equip de la Fundació Projecte Home

Sílvia Alquézar | Redacció
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El tècnic Iván Rodríguez seguirà al club verd
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El Sant Joan referma els 
llaços amb projecte Home

FUTBOL. SEGONA TERRITORIAL

Una selecció de veterans del 
Sant Joan va jugar l’11 de juny 
un matx amistós contra un equip 
de la Fundació Projecte Home, 
amb seu a Vallençana. El partit 
és una de les activitats incloses 
en l’acord de col·laboració –sig-
nat ja fa tres temporades– amb 
l’ong “per ajudar en tot el que 
sigui possible a les persones 

que intenten sortir de les dro-
gues”, ha dit el president de La 
Unió, José González.
D’altra banda, el club fa el dia 17 
l’assemblea general de socis, que 
tindrà lloc al Kursaal (19h). La 
directiva treballa aquests dies 
per planificar la pròxima cam-
panya de lliga, en què l’equip de 
Can Sant Joan jugarà a la Terce-
ra Catalana.

Sílvia Alquézar  | Redacció 

L’equip va tancar la competició amb una derrota a la pista del Lloret per 7 gols a 3

FUTBOL SALA. PRIMERA B

El Mausa acaba tercer i resta 
pendent de possibles renúncies

> El Sta. María renova Sánchez a la banqueta
La directiva del Santa María, presidida per Francisco Romero, ha renovat 
l’entrenador José Luis Sánchez –a la dreta– qui tindrà de segon la tempo-
rada vinent Òscar Guerrero en substitució de Marc Rodríguez ‘Pitu’. D’altra 
banda, el club ha quedat eliminat a la segona ronda de la Copa Catalunya, 
després de perdre contra el júnior, de Primera Territorial, per 1-3 a la Ferre-
ria. El Santa María jugarà la pròxima campanya al Grup Sisè de la Tercera 
Catalana. A la foto, el tàndem ‘Pitu’ i Sánchez de la temporada actual | SA   
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La montcadenca Anna Villar, de 
l’Ayala Team, ha acabat en tercera 
posició a l’Open d’Espanya XCO 
de BTT, després de guanyar 
l’última prova de la competició, 
que va tenir lloc a Navaluenga 
(Ávila) el 12 de juny. Va ser una 
cursa molt dura, amb un circuit 
tècnic que tenia moltes pujades 
molt pronunciades. La corre-
dora també va pujar al més alt 
del podi a la cursa de Menorca 

i Huelva i va finalitzar en tercer 
lloc a la competició disputada a 
Madrid. Villar no va prendre 
part a la quarta prova, a Avilés 
(Astúries), perquè estava partici-
pant en una cursa internacional 
a Portugal. La seva absència li 
va costar el mallot de líder però, 
malgrat el contratemps, la co-
rredora montcadenca assegura 
que està “molt contenta amb 
el resultat final”. A partir d’ara, 
Villar se centrarà en la prepara-

ció per al Campionat d’Espanya 
que es disputarà a Madrid, el 
Campionat d’Europa que tindrà 
lloc a Eslovàquia i a la Copa del 
Món i al Campionat del Món, 
que es faran a Suïssa. L’objectiu 
de la ciclista que viu a Can Sant 
Joan és aconseguir els punts ne-
cessaris per ocupar una de les 
places de l’equip estatal per als 
Jocs Olímpics que es disputaran 
l’estiu vinent a la ciutat de Lon-
dres.

Pablo Camarero torna a Mont-
cada. La Salle ha contractat 
l’entrenador perquè dirigeixi la 
plantilla del primer equip a Pri-
mera Estatal. “És un tècnic que 
coneix la categoria –aquesta 
temporada ha entrenat el Gavà– i 
els jugadors montcadencs de la 
seva anterior etapa al club”, ha 
manifestat el president, Josep Ma-
resma, qui ha anunciat que Pere 
Arbona serà el segon de Cama-
rero. A nivell de plantilla, encara 
no hi ha confirmat res, tot i que 
Maresma ha avançat que podrien 
incorporar un pivot, un porter i 
un extrem. La Salle començarà la 
pretemporada el 22 d’agost.

Homenatge. L’Ajuntament va ho-
menatjar el 2 de juny l’equip que 
ha aconseguit l’ascens a Primera 
Estatal. L’acte es va fer a la sala 
institucional de la Casa de la Vila 
amb la presència de tota la plan-
tilla, el cos tècnic, la directiva i 
alguns aficionats. “L’èxit que heu 
aconseguit no és fàcil, gràcies 
per fer-nos gaudir”, va dir el fins 
ara regidor d’Esports, Juan Parra 
(PSC). Per la seva banda, el pre-
sident va lloar l’esforç de tots per 
fer realitat el somni de l’ascens. 
“Aquest triomf servirà per do-
nar un nou impuls a l’handbol, 
un esport històric al municipi”, 
va comentar Maresma, qui  va re-
marcar que “som el que som grà-

cies al planter”. El responsable 
del club també va elogiar “el gran 
artífex de tot això”, l’entrenador, 
Dídac de la Torre, qui va agrair 
el treball dels amics que ha trobat 
durant els tres anys que ha estat al 
capdavant de l’equip. D’altra ban-
da, l’alcaldessa, M. Elena Pérez 
(PSC), va destacar la importància 
d’aquest ascens i va animar el club 
i els jugadors a seguir treballant en 
la mateixa línia. “Per a la ciutat, 
és una gran alegria la fita his-
tòrica que heu aconseguit, estem 
molt contents i us desitgem mol-
ta sort en la nova etapa”. L’acte 
va finalitzar amb el lliurament al 
president per part de l’alcaldessa 
d’una ceràmica en què es repro-

dueix la notícia publicada a La Veu 
sobre l’ascens a Primera. 

Femení. La Salle Iste va perdre la 
final de la Copa Federació contra 
el Mataró per 22 a 30 en un matx 
en què les montcadenques sempre 
van anar a remolc. La Salle no 

van estar gaire encertada cara a 
porteria i, en defensa, va cometre 
nombroses errades. A la segona 
part, La Salle Iste semblava que 
podria reaccionar, però un seguit 
d’exclusions –algunes molt dubto-
ses, segons la plantilla– van impe-
dir retallar diferències.

La Salle iste femení perd la final de la copa Federació contra el Mataró per 22 a 30

Sílvia Alquézar  |  Redacció
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pablo Camarero serà el tècnic 
de La Salle de primera Estatal

La directiva ha renovat el pivot aitor Murúa i ha fitxat el també pivot Jorge Sotomayor

BÀSQUET. LLIGA EBA

El Valentine comença a perfilar 
l’equip de la pròxima campanya

Dídac de la Torre  i el president, Josep Maresma, recollint el guardó de mans de l’alcaldessa
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anna Villar acaba en tercer lloc 
a l’open d’Espanya XCo de BTT

CICLISME

Sílvia Alquézar  | Redacció 

La directiva del Valentine tre-
balla instensament aquests dies 
per enllestir l’equip que jugarà 
de nou a la Lliga EBA la pròxi-
ma temporada. En el moment 
de tancar aquesta edició, el pre-
sident, Luis Miguel Rodríguez, 
va anunciar que el pivot Aitor 
Murúa ha renovat amb el club 
montcadenc cara la propera 
campanya. 
D’altra banda, el Montcada ha 
reforçat el seu joc sota el tauler 
amb l’arribada del pivot Jorge 

Sotomayor, de 2 metres i 7 cen-
tímetres d’alçada que prové del 
Barberà, el mateix equip que el 
nou tècnic del Valentine, Ma-
rio del Campo. Rodríguez ha 
indicat que hi haurà més reno-
vacions i que s’incorporan nous 
jugadors per fer un bon paper 
a la categoria superior, assolida 
gràcies a un intercanvi de places 
amb el Barberà.

Clínic d’Aíto. L’exentrenador de 
diversos equips d’ACB i exse-
leccionador estatal Aíto García 

Reneses va fer un clínic per a en-
trenadors el 7 de juny al pavelló 
Miquel Poblet convidat pel Va-
lentine Montcada. El tècnic va 
centrar la seva sessió en la im-
portància de jugar en bloc i fer 
comprendre la repercussió que 
té una errada individual en el joc 
de conjunt. El clínic va aplegar 
una quarantena d’entrenadors 
de la comarca i l’equip sots-21 
del Valentine va participar en la 
classe per posar en pràctica les 
explicacions teòriques de Rene-
ses.El tècnic Aíto García durant el clínic per a entrenadors que va fer el 7 de juny al pavelló Miquel Poblet
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La corredora Anna Villar competint a la prova d’Ávila, on va acabar en primera posició
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EXCURSIONISME

El Centre Excursionista de 
Montcada, El Cim, orga-
nitza el 2 de juliol la sego-
na edició de la Marxa Vall 
de Cardós-Romànic a la 
claror, una prova dura de 
42 quilòmetres pel Pallars 
Sobirà amb un desnivell 
de 2.425 metres a recórrer 
en menys de 12 hores. Les 
inscripcions s’han de fer 
fins al 25 de juny al web de 
l’entitat –www.elcim.org– i 

els socis a la botiga Vilar-
rasa Homes, al carrer Ma-
jor. D’altra banda, El Cim 
farà el dia 18 la segona eta-
pa del GR-92 entre el Port 
de la Selva i Cadaqués. A 
més, en el moment de tan-
car aquesta edició, l’entitat 
tenia previst fer el dia 16 
un acte d’homenatge als 25 
anys de caminada de Mas 
Rampinyo, que inclou una 
exposició fotogràfica i una 
projecció.

Les inscripcions acaben el pròxim 25 de juny

El Cim fa la II Marxa Vall 
de Cardós, al pallars

> El Multiópticas a, quart a la Lliga
El Multiópticas Isis A Montcada ha acabat en quarta posi-
ció a la Lliga Nacional de korfbal, després de perdre la final 
de consolació contra el Vacarisses per 15 a 11. D’altra ban-
da, el Multiópticas Isis B –a la foto– s’ha proclamat campió 
de la Segona Divisió en guanyar la final contra l’IES Josep 
Lladonosa per 8 a 5  | SA   
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L’equip de veteranes de La 
Salle, creat aquesta tempo-
rada, s’ha proclamat cam-
pió de la Lliga Catalana 
després de guanyar a la fi-
nal el Castelldefels per 26 a 
25 amb un gol de falta a la 
pròrroga amb el cronòme-

tre ja exhaurit. Les montca-
denques van anar sempre 
per davant en el marcador 
tot i que, al final, el rival va 
neutralitzar la diferència. 
Al temps afegit, es va man-
tenir la igualtat fins al gol in 
extremis de les lasalianes. 

En acabar el matx, l’ale-
gria es va desbordar entre 
el conjunt local, tenint en 
compte que el rival era el 
favorit per obtenir el triomf 
i que, a la lliga regular, no 
havia perdut cap enfronta-
ment | SA

Les veteranes de La Salle guanyen la 
Lliga Catalana amb un gol ‘in extremis’ 

La plantilla de les veteranes de La Salle ha sorprés tothom en el primer any de la seva constitució
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EXCURSIONISME

El Centre Espeleològic Alpí 
Vallesà (CEAV) organitza el 
dia 18 una caminada noctur-
na per la Serralada de Mari-
na. El punt de partida serà 
el local de l’entitat –al carrer 
Bateria, 29-31– a les 23h. El 
recorregut és de 12 quilò-
metres i tindrà una durada 
d’unes 4 hores. La caminada 
passarà per diversos indrets 
com la Font de Tort, el Coll 
de Mòia, el camí de Can 

Franc, les Maleses, el torrent 
de Reixac, l’ermita romàni-
ca, el camí de Sant Pere i el 
turó de Mòia per finalitzar a 
la plaça Lluís Companys. El 
CEAV aconsella portar roba 
d’abric, una llanterna i algu-
na beguda per vèncer la son. 
A la caminada no hi haurà 
controls ni punts d’avitualla-
ment i el recorregut no esta-
rà senyalitzat. L’organització 
demana el màxim respecte 
per l’entorn. 

La marxa començarà a les 23h al local de l’entitat

El CEaV organitza el 18 
una caminada nocturna
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L’equip cadet de l’AE 
Montserrat Miró ha que-
dat en primera posició a 
les finals de   Promoció de 
korfbal, disputades el 4 de 
juny a Lleida. Els mont-
cadencs van guanyar a la 
final l’SLKC de Terrassa 
per un contundent 11 a 1. 
Malgrat aquest resultat, la 
competició no va ser senzi-

lla per als montcadencs, que 
van necessitar el gol d’or 
per superar en semifinals 
el Guindàvols. El Miró es 
va emportar també l’honor 
de tenir a la seva plantilla 
els millors jugadors de la 
categoria:   Dani Fernández 
i Aida Rodríguez. D’altra 
banda, el conjunt preinfan-
til del Miró va guanyar un 
concurs de penals. 

L’atleta Abdelkabir Zaroual, 
de l’Hospitalet, va guanyar 
la cursa absoluta masculina 
a la sisena edició de la Mi-
lla Urbana de Montcada, 
disputada el 12 de juny a 
la rambla dels Països Cata-
lans amb motiu de la Festa 
Major. El primer classificat, 
que va liderar la prova en 
tot moment, va recórrer els 
1.609 metres en un temps de 
4 minuts i 22 segons, a tan 
sols un segon de batre el rè-
cord de la milla montcaden-
ca aconseguit per Moham-
med Benhambarka al 2008. 
En segona posició va quedar 
Juan Luis Ramón, amb un 
registre de 4 minuts i 25 
segons, mentre que Carles 
Cera, de la Joventut Atlètica 
Montcada ( JAM), va finalit-
zar el tercer amb una marca 
de 4 minuts i 28 segons.
Pel que fa a la cursa feme-
nina absoluta, Núria Puig, 
de l’FC Barcelona, va ser la 
primera a travessar la meta 

amb un temps de 5 minuts 
i 53 segons. A les categories 
inferiors, la JAM va aconse-
guir 4 podis més: els primers 
llocs de l’infantil Yeli Sagna i 
el júnior Oualid Nassiri i les 
segones posicions de l’infan-
til Joan Riera i de la júnior 
Paula Teruel. La cursa va 

comptar amb la participació 
d’uns 250 corredors.

Més triomfs. Els infantils 
Joan Riera i Yeli Sagna s’han 
proclamat campions de Ca-
talunya en pista a l’aire lliu-
re en les seves respectives 
modalitats. Riera va ser el 

primer classificat a la prova 
dels 600 metres llisos amb 
un temps d’1 minut, 40 se-
gons i 85 centèsimes i Sagna 
va entrar el primer als 1.000 
metres, amb un registre de 
2 minuts, 48 segons i 34 se-
gons. El campionat va tenir 
lloc l’11 de juny a Terrassa.

VI MILLA URBANA

Un dels participants més joves a la sisena edició de la Milla Urbana de Montcada, disputada el dia 12 a Montcada Nova

Sílvia Alquézar | Montcada Nova

Núria puig, del Barça, va ser la guanyadora de la cursa absoluta femenina amb un temps de 5’53’’

abdelkabir Zaroual es queda a un 
pas de batre el rècord de la prova
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Les propostes locals de la 
Festa de l’Esport –organit-
zada per la Diputació amb 
el suport dels ajuntaments 
i entitats– van tenir una 
bona acollida el cap de 
setmana del 4 i 5 de juny. 
L’escola El Viver de Can 
Sant Joan va celebrar la 
jornada esportiva, que va 
incloure partits de bàsquet 
i futbol sala, a més d’altres 

activitats més lúdiques. 
D’altra banda, Montcada 
Aqua va organitzar una 
sessió d’spinning i una 
altra d’aquagim que van 
aplegar nombroses perso-
nes. Pel que fa a la festa 
fi de temporada del CEB 
Can Sant Joan, la jornada 
també va ser un èxit amb 
la disputa de diversos par-
tits de bàsquet a càrrec dels 
equips del club.

Bona acollida de les 
tres propostes locals 

FESTA DE L’ESPORT

Sílvia Alquézar | Redacció

El CEB Can Sant Joan va tancar la temporada amb la disputa del torneig
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Montcada Aqua va organitzar una sessió d’aquagim oberta a tothom
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Un dels partits de bàsquet disputats durant la jornada esportiva d’El Viver
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El cadet es proclama 
campió de promoció

KORFBAL. AE M. MIRÓ 

Sílvia Alquézar | Redacció

El club de gimnàstica de La 
Unió de Mas Rampinyo va 
fer el dia 5 al pavelló Mi-
quel Poblet l’exhibició fi de 
temporada a càrrec de les 
gimnastes de les diverses 
categories. A la foto, una 
gimnasta durant la seva 
actuació. L’entitat ha acon-
seguit en el tram últim de 
la campanya actual alguns 
trofeus més com la tercera 
posició d’Ana María Gómez 
en infantil cèrcol i el quart 

lloc de Laura Riera en ca-
det cèrcol al Campionat de 
l’Espiral. D’altra banda, La 
Unió també va aconseguir 
pujar al més alt del podi al 
Trofeu ASME de Barce-
lona, disputat el 5 de juny 
al matí. Henar Cuéllar va 
aconseguir la medalla d’or 
en cèrcol a la categoria cadet 
i, per conjunts, l’equip de 
Mas Rampinyo també va 
acabar en primera posició 
a les modalitats de cintes i 
cèrcols. 

La Unió exhibeix el 
seu nivell a l’afició

GIMNÀSTICA RÍTMICA 

Sílvia Alquézar | Redacció

Montcada Aqua va organitzar una sessió d’aquagim oberta a tothom
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L’AE Elvira-La Salle ha posat 
el punt i final a la temporada 
amb la tradicional jornada 
lúdico i esportiva que va 
tenir lloc el dia 4 de juny a 
l’escola Elvira Cuyàs, a Mas 
Rampinyo. Es van disputar 
diversos partits de bàsquet i, 
a la nit, hi va haver un sopar 
que va incloure el reconeixe-
ment als jugadors i entrena-
dors de l’entitat | SA

L’Elvira-La Salle posa 
el punt i final al curs

BÀSQUET 

Una jugada d’un dels partits disputats
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La patinadora montcaden-
ca Gemma Fernández, que 
competeix amb el club de 
Santa Coloma de Grame-
net, participarà al pròxim 
Campionat d’Espanya de 
patinatge artístic que tin-
drà lloc a Madrid l’1 i el 2 
de juliol. L’esportista local 
formarà part de la selecció 
catalana, composada per 
12 patinadores. Fernán-
dez ha quedat classificada 
aquesta temporada a la 
setena posició al Campio-
nat de Barcelona i al dotzè 
lloc al Campionat de Ca-
talunya.
La patinadora montca-
denca també ha aconse-
guit altres triomfs aquesta 
temporada. Fernández va 

obtenir la primera posició 
al Primer Trofeu Miquel 
Cabrera i va rebre un re-
coneixement a la gala dels 
millors esportistes de Santa 
Coloma que va organitzar 
l’ajuntament de la veïna 
localitat.

Sílvia Alquézar | Redacció

gemma Fernández 
participarà a l’estatal

PATINATGE

El CD Montcada i l’EF 
Montcada han iniciat con-
verses per arribar a un pos-
sible acord de col·laboració 
entre ambdues entitats pel 
que fa a la categoria juve-
nil. El club verd té un equip 
que acaba d’aconseguir l’as-
cens a Preferent i l’Escola 
disposarà la temporada 
vinent de dos conjunts: un 
a Primera Divisió –que ha 
pujat aquesta temporada– i 
un altre de nova creació 
que jugarà a Segona Divi-
sió. Ambdós clubs han fet 
pública la seva voluntat de 
treballar per una entesa per-
què consideren que seria el 
millor per al futbol montca-
denc. Tot i que encara no hi 
ha cap acord tancat, la idea 
de l’EF Montcada i el CD 
Montcada és poder segellar 
un possible acord abans de 
l’estiu. Fonts d’ambdues 
entitats han comentat que 
la negociació es troba for-
ça avançada i que s’estant 
consultant els tràmits bu-
rocràtics amb la Federació 
Catalana de Futbol.

FUTBOL JUVENIL

Sílvia Alquézar | Redacció

Les dues entitats han iniciat converses per arribar a una entesa a la categoria més gran del planter

possible acord de col·laboració 
entre el Cd Montcada i l’Escola

> L’EF Montcada diu adéu a ‘una bona temporada’
L’EF Montcada tancarà el dia 18 la temporada 2010-11 amb el tradicional sopar a l’escola 
Elvira Cuyàs, al qual és prevista l’assistència de prop d’un miler de persones. El president, 
Manel Trias, ha fet una valoració molt positiva de la campanya en què cal destacar el meri-
tori ascens del conjunt juvenil a Primera Divisió. L’Escola va organitzar els dies 4 i 5 de juny 
el torneig que posa punt i final als partits d’aquesta temporada, que es van disputar a l’estadi 
de la Ferreria i al camp de futbol municipal de Can Sant Joan. La competició es va desen-
volupar sense cap problema i hi va haver una bona afluència de públic durant les dues 
jornades futbolístiques. La vintena de conjunts montcadencs d’entre totes les categories va 
jugar contra rivals d’arreu de Catalunya. Malgrat la fi de la campanya actual, la directiva ha 
començat a treballar per a la pròxima campanya que, com a novetat, el president ha avançat 
que hi haurà un juvenil més “a causa de la demanda, ja que pugen molts cadets”  | SA   

BÀSQUET

3x3 a la plaça 
del Bosc per 
Festa Major

L’Institut Munici-
pal d’Esports i Lleure 
(IME), juntament amb 
la col·laboració del CEB 
Can Sant Joan, organitza 
el 21 de juny a la plaça del 
Bosc de Can Sant Joan el 
torneig de 3x3 de bàsquet 
al carrer (18h), la prime-
ra activitat inclosa dins 
les propostes esportives 
d’estiu. D’altra banda, el 
dia 27 començaran el Ca-
sal Esportiu d’Estiu i el 
campus de tecnificació de 
futbol Carles Rexach i, el 
20 de juny tindrà lloc la 
diada de tir amb arc, de 
19 a 21.30h, a la plaça de 
l’Església, organitzada per 
l’IME i el club Can Piqué.

“Els porters el demana-
rien per a Reis”. Així va 
definir el presentador del 
programa ‘Futbol cracks’ 
d’Interconomía, Josep Pe-
drerol, el defensa central 
destre Víctor Carrillo, un 
jove montcadenc de 18 
anys que aspira a guanyar 
el programa, una mena de 
‘reality show’ dedicat al 
món del futbol, que dins 
l’equip d’entrenadors i 
preparadors –a més de ser 
membres del jurat– compta 
amb l’exfutbolista francès 
del Real Madrid Zinedine 
Zidane, l’uruguaià Enzo 
Francescoli i l’exblaugrana 
Francisco ‘Lobo’ Carrasco, 
aquest últim com a director 
de l’acadèmia. Precisament, 

Carrasco va assistir al càs-
ting que el 15 de maig va 
acollir l’estadi de la Ferre-
ria, gràcies a l’organització 
de l’Institut Municipal 
d’Esports i Lleure (IME), 
on van fer les proves els 

aspirants de Barcelona. 
D’aquí va sortir el nom de 
Víctor Carrillo, qui el 29 de 
maig, durant la presentació 
del programa, va explicar 
davant les càmeres que 
estava molt il·lusionat per 
ser un dels seleccionats i 
que “quan em van trucar 
no m’ho creia perquè els 
meus amics m’havien 
fet ja moltes bromes”. El 
montcadenc juga a futbol 
des de ben petit, alternant 
aquesta pràctica amb el 
futbol sala. Ha format part 
de l’EF Montcada i també 
al Marfil Santa Coloma, 
però actualment jugava en 
un equip de futbol 7 de ‘pa-
txanga’ de Barcelona. Més 
informació al web del pro-
grama www.crackstv.com 

Silvia Díaz | Montcada

El montcadenc Víctor Carrillo, 
seleccionat com a futur crack

FUTBOL

El montcadenc Víctor Carrillo
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> La UE Montcada, a la Festa Major
La Unió d’Escacs 
Montcada també va 
participar, un any 
més, a la Festa Major 
de Montcada amb 
l’organització d’un 
torneig de partides 
ràpides adreçades 
a les categories es-
colars i d’adults. La 
competició, que es va fer el dia 5 al matí, va comptar amb la 
participació d’una vintena de jugadors, la majoria de Mont-
cada, tot i que també hi havia d’altres localitats com Ripollet. 
Les partides es van disputar al carrer Bogatell. A la foto, uns 
infants jugant una de les partides  | SA

> Rafa gonzález, tècnic del juvenil verd  
El montcadenc Rafa Gon-
zález tornarà a entrenar un 
equip de Montcada. El tèc-
nic local dirigirà a partir de la 
temporada vinent el conjunt 
juvenil del CD Montcada, que 
recentment ha assolit un me-
ritori ascens a Preferent, una 
categoria en què mai ha estat 
un equip juvenil de la localitat. 
L’objectiu de la pròxima temporada és seguir formant els joves ju-
gadors perquè puguin donar el salt al bloc de Primera Catalana. 
A la foto, González amb el president, Modesto ‘Tato’ Sanchís | SA  
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> La Trijam comença a funcionar
La secció de triatló de la Jo-
ventut Atlètica Montcada, 
la Trijam, ha començat a 
funcionar amb l’objectiu de 
tenir-ho tot a punt cara la 
pròxima temporada. De mo-
ment, ja hi ha interessades 
al voltant d’una quarantena 
de persones que faran en-
trenaments específics per 
preparar-se per a les diferents competicions catalanes. A la 
foto, tres dels impulsors de la iniciativa  | SA  

SÍ
lV

ia
 a

lQ
u

ÉZ
ar

Sílvia Alquézar | Redacció



Maese Pérez
Romàntic i autodidacta.  És el més petit de tres germans i l’únic de la família amb vocació 
artística en un poble, Caspe, a prop d’Els Monegros, on fa 44 anys no hi arribava una sola exposi-
ció de pintura. José Antonio Pérez, de nom artístic Maese Pérez, va conèixer les obres dels grans 
a través de les modestes col·leccions Noguer Rizzoli que comprava a la llibreria. La seva idea 
romàntica de l’art va patir el primer xoc durant els estudis de Belles Arts que va cursar a Valèn-
cia, que prioritzaven els aspectes teòrics en detriment dels tècnics. Això el va portar a buscar els 
seus propis camins en la tècnica pictòrica seguint la tàctica del tempteig i l’error. A principi dels 
anys noranta va arribar a Montcada on va fundar el grup d’artistes Odecanut, ja desaparegut, i 
va començar a exercir de professor d’art dels cursos de l’Ajuntament. Vint anys després emprén 
una nova aventura i al setembre posarà en marxa la seva pròpia escola d’art.

“La funció de l’art és 
plantejar-se preguntes”

-Molta gent s’estranya del seu nom 
artístic, Maese. D’on ve?
Quan feia primària, el professor de 
literatura ens va fer llegir contes de 
Gustavo Adolfo Bécquer i, per afi-
nitat amb el meu cognom, em va 
assignar el que es titula ‘Maese Pé-
rez, el organista’. Com jo tenia fama 
de ser bon dibuixant i maese vol dir 
maestro en castellà antic, se’m va 
quedar aquest sobrenom. 
-Quan va decidir escollir el camí 
de la pintura?
Em recordo pintant des de sempre. 
Quan vaig decidir estudiar Belles 
Arts, els meus pares no s’hi van opo-
sar, tot i manifestar els seus dubtes 
sobre si ser pintor servia per guan-
yar-se la vida. No m’he fet ric, però 
em sento feliç d’haver escollit aquest 
camí perquè era la meva vocació.
-Què és primer, la tècnica o l’estil?
Tothom té un estil, una caligrafia 
pròpia. La tècnica ha s’estar al ser-
vei de l’estil, potenciant-lo. En el 

meu cas, tot i haver passat per la 
universitat, em considero un auto-
didacta perquè he après la tècnica 
tot sol, avançant a les palpentes 
en l’obscuritat. Si el camí estigués 
il·luminat, seria molt avorrit i jo con-
cebeixo l’art com un joc i també 
com una lluita amb mi mateix. Ara 
bé, la preo cupació per la tècnica ha 
d’anar acompanyada d’un treball 
conceptual, més cerebral, que no 
busca la mera representació sinó, 
sobretot, plantejar preguntes. Per a 
mi aquesta és la funció de l’art.
-Què té de joc l’art per a vostè?
L’art té una part lúdica que rela-
ciono amb la meva infància. Quan 
torno al meu poble, assaboreixo els 
colors ocres i taronges del paisat-
ge, recordo els petits tresors que 
trobava entre la pols i l’herba seca. 
El meu estil li deu molt a aquesta 
zona de l’Aragó, que mai no deixa 
de commoure’m. 
-Per què l’art és com una lluita?

Pintar no em resulta fàcil. M’encanta 
però pateixo molt perquè és una 
lluita contra mi mateix. Quan una 
obra et dona molta guerra, perquè 
no acabes de trobar allò que bus-
ques, mai no surts indemne. Sem-
pre hi deixes una part de tu. 

-Com van ser els inicis a Montcada?
Durs, perquè al principi no tenia un 
lloc per pintar. Ho feia al pati d’una 
casa, sota les parres i envoltat de 
gats que deixaven les seves petjades 
i altres rastres en les meves tel·les. Al 
principi em feia gràcia, però després 
m’exasperava. 
-Disposar d’un estudi és important.

L’estudi és com el meu vedat de caça. 
Quan hi vaig és per cobrar una peça, 
de vegades un conill o una perdiu, 
d’altres una caça major. En funció de 
la peça, canvio d’arma, uso una de 
més lleugera o una altra de més con-
tundent. No m’agrada lligar-me a una 
fòrmula, una tècnica o un format. Jo 
caço i menjo de tot perquè el meu 
objectiu és passar-m’ho bé. 
-El seu estudi és ple d’objectes. 
Què signifiquen per a vostè?
Necessito envoltar-me d’objectes 
que no tenen valor monetari, però sí 
estètic. La majoria els trobo a les es-
combraries o als mercats de segona 
mà. Són coses velles, gastades, rove-
llades, que tenen una història al da-
rrera. Potser per això les superfícies 
dels meus quadres no són mai poli-
des, sinó gruixudes i accidentades. 
-En qui moment creatiu es troba? 
Mai no he gaire donat importància al 
cromatisme, però el cert és que cada 
vegada tendeixo més a l’austeritat, 

gairebé a un estil monacal. Joguinejo 
amb el minimalisme, el cubisme sin-
tètic i l’art conceptual. En aquests mo-
ments em fascina Zurbarán i els colors 
i les textures de les ossamentes. 
-li agrada fer de professor? 
La meva vocació no és ensenyar 
sinó pintar, però m’agrada compartir 
l’emoció per l’art amb altres perso-
nes. He gaudit molt fent de profes-
sor i espero que els meus alumnes 
també. A les classes m’agrada parlar 
d’art i esperonar la imaginació dels 
qui m’escolten. Fins i tot, crec que he 
despertat alguna vocació. També ha 
aprés que l’art també té una funció 
terapèutica i social per a moltes per-
sones, que troben en les classes un 
espai de relació i distracció.
 -Com aborda el projecte d’obrir una 
escola d’art?
Estic molt il·lusionat amb tenir el meu 
propi espai per ensenyar. M’agradaria 
que, amb el temps, es convertís en 
un lloc de referència artística.

“La meva vocació 
no és ensenyar sinó 
pintar, però m’agrada 
compartir l’emoció per 
l’art amb els altres”

Pintor

A títol personal
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